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6b pripeljala do Notranjih Goric 

Blagoslov konj v Notranjih Goricah Kako so včasih rezali šoto na Barju 
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Spoštovane občanke in občani!
Dodobra smo zakorakali v novo leto, vendar o zimi, ki nam je 

še kar nekaj dolžna iz lanskega leta, ni ne duha ne sluha. Vsaj nekaj 
snega bi privoščil otrokom, ki se jim bližajo počitnice. No, res je, da 
si snega na cestah manj želimo odrasli, še manj pa v občinski upravi, 

saj je odstranjevanje povezano s kar precejšnji-
mi stroški.

Sicer pa so v začetku leta aktivnosti občin-
ske uprave, ob nadaljevanju začetih projektov 
in investicij, usmerjene v glavnem v usklajevanje 
in pripravo rebalansa proračuna za leto 2012. 
Nič novega ne bom povedal, če pripomnim, 
da je splošen odraz stanja v državi in gospo-
darstvu, moč krepko zaznati tudi v občinskem 
proračunu.

Poenostavljeno povedano varčevanje in odprava vseh nenujnih 
stroškov. Sredstev v proračunu je iz leta v leto manj. Seveda pa to 
ne pomeni zniževanja osnovnega standarda javnim zavodom, or-
ganizacijam ali društvom, pomeni pa prilagajanje nadstandarda in 
tempa investicij realnim možnostim. Prioriteto bodo zagotovo imele 
investicije, ki so na kakršen koli način sofinancirane iz eksternih vi-
rov. Previdnejši pa moramo biti pri projektih, ki so ali bodo v celoti 
financirani iz občinskega proračuna. 

Zelena zima ima še eno prednost. Izvajalci posameznih projektov 
lahko nemoteno delajo. Tako proti pričakovanjem že nadaljujejo z 
deli na kanalizacijskem omrežju Radna. Del omrežja je že zgrajen 

in v prvi polovici leta bomo prvo večje strnjeno naselje v občini tudi 
dejansko priključili na javno kanalizacijsko omrežje. O načinu ure-
janja dokumentacije, izgradnje hišnih priključkov ter priklopa boste 
krajani Radne v naslednjih dneh tudi pisno obveščeni.

Tudi z deli v Podpeči izvajalci nadaljujejo. Zaenkrat so to še bolj 
pripravljalna in širitvena dela, prehajamo pa že v obdobje, ko bodo 
potrebne občasne enosmerne zapore ceste. 

Le z izgradnjo kanalizacije na Rakitni, kljub obljubam, še nismo 
začeli. V veliki meri zaradi zelo pozno pridobljenega soglasja ARSA in 
posledično zakasnelega gradbenega dovoljenja, seveda pa tudi zima 
na planoti ni enaka zimi v dolini. Na pomlad pa bodo stroji ropotali 
tudi na Rakitni.

O dobrih stvareh ali dogodkih vsi radi pišemo. Vsaj v našem gla-
silu. Tako boste o podaljšanju linije 6B do Notranjih Goric lahko v 
tej številki, predvidevam, brali vsaj trikrat. Nič za to. Gre za res izje-
men dogodek, saj je sedaj mestni potniški promet dostopen ali vsaj 
dosegljiv praktično vsem občanom. Gre za najbolj frekventno in ra-
cionalno linijo v celotnem omrežju LPP, kar le dokazuje pravilnost in 
ustreznost sprejete strategije in izvedenih ukrepov. Tudi zasedenost 
linije 19B postopoma narašča. Ob dejstvu, da se pogonska goriva 
nezadržno dražijo in da je parkiranje v mestu vedno dražje, sta liniji 
res izredna pridobitev in priložnost.

   Metod Ropret,
župan

Iz občinske hiše

S 6B do Notranjih Goric
Podaljšana linija 6B do Notranjih Goric je tudi uradno odprta. Prvi 

avtobus je proti prestolnici odpeljal v ponedeljek, 16. januarja, ob petih 
zjutraj, linijo pa so uradno otvorili opoldne, na novem obračališču na-
sproti železniške postaje v Notranjih Goricah. Zbrani so prisluhnili nago-
voru župana Metoda Ropreta, spregovorila pa sta tudi direktor LPP Peter 
Horvat in podžupan v začasnem opravljanju funkcija župana Ljubljane, 
Aleš Čerin.

Linija 6B vas tako za 1,2 EUR iz Ljubljane odpelje vse do Notranjih 
Goric, povezuje pa Notranje Gorice, kjer je končna postaja mestnega 
potniškega prometa 
6B, Plešivico, Žabni-
co in Vnanje Gorice z 
osrednjo Brezovico in 
Ljubljano. Mestni av-
tobusi 6B bodo usta-
vili na končni postaji v 
Notranjih Goricah ter 
še na treh novih posta-
jališčih, Mostiček, Ja-
pelj in Rampe. Na LPP 
ocenjujejo, da bodo 
s podaljšano linijo 
potovanje z javnim 
prometom omogočili 
okoli 11.000 ljudem, 
ki živijo na tem obmo-
čju. »Na linijo 6B smo 
dodali tri avtobuse, da 
bi izboljšali intervalni 
režim na skupni trasi z 
linijo 6,« pravi Tamara 

Deu iz LPP. Vozni red podaljšane linije 6B je primerljiv z obstoječim. Inter-
vali so v jutranjih konicah pogosti (na 15 min). V popoldanskih konicah 
so intervali na 20 do 30 minut, izven konic pa na 35 minut. Ob sobotah, 
nedeljah in praznikih vozijo avtobusi v jutranjem času na 1 uro, drugače 
pa redkeje. Vozni red nove linije 6B in linije 19B sta v prilogi Barjanskega 
lista.

Z novo pridobitvijo je izjemno zadovoljen tudi župan Metod Ropret. 
»Sedaj imamo tako želen mestni avtobus v Notranjih Goricah in na nas 
je, da ga napolnimo in zadržimo. Prepričan sem, da nam bo dolgo, dolgo 
služila,« je na uradni otvoritvi podaljšane linije 6B dejal Ropret. V svojem 
nagovoru je izpostavil, da jim je uspelo s to potezo uresničiti idejo, ki je 
zorela precej časa: »Leta in leta so v krajih na obronkih Ljubljane zore-
le ideje, kako kar najlažje in najhitreje prispeti v glavno mesto. Seveda je 
prva misel, ki se ob tem porodi, kako lepo bi bilo, če bi imeli naše kraje 
povezane z linijami mestnega prometa. Dolgo je trajalo, vendar je k sreči 
ta ideja vendarle dozorela.« Kot je še izpostavil župan, se bo tako še po-
večalo število potnikov mestnega prometa, prav tako pa s tem želijo pred 
vhodom v Ljubljano zadržati še več avtomobilov kot do sedaj.
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Zanesljiv zmagovalec zimskih razmer!

Reliable. No matter what.www.dacia.si
Dacia Sandero Ambiance 1.2 16V Pack že za 7.500 €* in Sandero Stepway 1.6 Pack že za 9.400 €* s svojo pregovorno zanesljivostjo skrbita, da ne boste 
izgubljali časa in energije z dragimi popravili. Prav tako sta že popolno pripravljena, da vas popeljeta na zabavna zimska doživetja, saj sta opremljena z dodatnimi 
zimskimi pnevmatikami in zimskim paketom. Sedaj vam preostane le, da namenite svojo pozornost samo stvarem, ki v vašem življenju resnično štejejo.

Dacia SanDero in SanDero STePWaY: Poraba Pri mešanem ciklu: 4,1 - 7,3 l/100 km. emiSije co2 : 108 - 169 g/km.

*Velja z Dacia financiranjem in za omejeno količino vozil iz zaloge. **Velja ob izpolnitvi prvega od dveh pogojev: 5 let ali 100.000 km. ***Gumijasti tepihi, sprej za odmrzovanje, strugalica za led, strešni nosilci (Sandero), prečke za vzdolžne nosilce (Sandero Stepway).

Ime trgovca, Naslov trgovca in mesto, Tel: 0123 456 7890, www.imetrgovca.com 
odprto od ponedeljka do petka od xx. do yy., sobota od xx. do yy., nedelja od xx. do yy/zaprto.

»Nedvomno mestna linija pomeni novo in lažje življenje ter nove 
možnosti. To je pot, ki jo LPP pelje in mislim, da je to tista prava pot, 
ki jo podpirajo tudi v Mestni občini Ljubljana in primestni župani«, je 
na otvoritvi dejal direktor LPP Peter Horvat. Med drugim je pojasnil, da 
bodo s prvim februarjem poenostavili tudi prestopanje z medkrajevnega 
prometa na mestni promet. Prestopanje bo potnikom iz medkrajevnega 
prometa na linijo 6B omogočeno na končnem postajališču v Notranjih 
Goricah: »Dosedanje linije bomo skrajšali do Notranjih Goric in uvedli 
tudi enotne vozovnice, tako da bi lahko z eno karto tudi prestopali, s tem 
pa naj bi se cene na medkrajevnem prometu znižale za polovico.«

Pridobitve so se razveselili tudi v Ljubljani: »S to linijo so tudi Borov-
nica, Rakitna in drugi kraji bližje Ljubljani in to je velik korak k temu, da 
gre v Ljubljano manj avtomobilov, s čimer pripomoremo k boljši prome-
tni ureditvi in boljšemu zraku,« je povedal Aleš Čerin, podžupan v zača-
snem opravljanju funkcije župana Ljubljane. Na končnem postajališču v 
Notranjih Goricah so namreč za vse, ki bodo pot v mesto nadaljevali z 
avtobusom, uredili parkirišče P+R. V bližnji prihodnosti se obeta še P+R 
parkirišče pri postajališču Vnanje Gorice. Obe parkirišči bosta sprejeli 
100 vozil. Medkrajevne linije LPP bodo do 1. februarja 2012 obratovale 
nespremenjeno, po tem datumu pa le do Notranjih Goric.

Mestna občina Ljubljana, Ljubljanski potniški promet in občina Bre-
zovica so si enotni, da je podaljšanje linije 6B mestnega potniškega pro-
meta potrebno zaradi naraščajoče dnevne migracije prebivalcev v Lju-
bljano. Nova podaljšanje je pomembno tudi za kraje v občini Borovnica 
(Pako, Breg pri Borovnici in Borovnica) in za zaledje občine Brezovica 
(Preserje, Kamnik pod Krimom, Dolenja Brezovica, Gorenja Brezovica, 
Rakitna in Goričica), saj bodo vsi potniki medkrajevnega potniškega pro-
meta prestopali na podaljšano 6B in s tem v mrežo linij LPP. Ti potniki 
lahko v Podpeči prestopajo tudi na linijo 19B, ki vozi z Jezera do Toma-
čevega. 

Vesna Erjavec

Obvestilo o objavi javnih razpisov za sofinan-
ciranje društev v letu 2012

Občina Brezovica je 23. 1. 2012 objavila pet javnih razpisov za sofi-
nanciranje društev (in drugih organizacij):
- javni razpis za sofinanciranje dejavnosti društev upokojencev v ob-

čini Brezovica v letu 2012,
- javni razpis za sofinanciranje mladinskih programov in projektov v 

občini Brezovica v letu 2012,
- javni razpis za sofinanciranje programov na področju turizma v 

občini Brezovica v letu 2012,
- javni razpis za sofinanciranje programov humanitarnih in invalid-

skih organizacij za leto 2012,
- javni projektni poziv za izbor kulturnih projektov na področju lju-

biteljskih kulturnih dejavnosti za leto 2012.

Rok za oddajo vlog za vseh pet razpisov je 23. 2. 2012. Besedila 
razpisov in razpisne dokumentacije so na voljo na Občini Brezovica 
in na spletni strani www.brezovica.si. Za več informacij lahko pokliče-
te na tel. št. 01/3601 774 (Urban Acman) ali 01/3601 770. Razpisno 
dokumentacijo bodo občinska društva, ki so bila sofinancirana že v 
preteklem letu, prejela po pošti. Vsa društva, ki izpolnjujejo navedene 
pogoje, so vabljena k prijavi na razpise.

Občina Brezovica

12. seja SPVCP Občine Brezovica
V občini poteka pregled javnih parkirišč, če so na njih pravilno označeni 

prostori za invalidne osebe. Seznanili vas bomo z opažanji, ko bodo pri-
pravljeni tudi predlogi za njihovo ureditev. Predstavnica VVO Podpeč nas 
je seznanila, da se bo problem oviranja izhoda iz vrtca v Podpeči, zaradi 
uporabnikov bankomata, razrešil v sklopu urejanja krožnega prometa.       

AVTOHIŠA MALGAJ d.o.o., Tr aška c.108, 1000 Ljubljana, Prodaja novih vozil Tel.: 01/20 00 550, Prodaja rabljenih vozil Tel.: 01/20 00 560, Servis Tel.: 01/20 00 570, 
E-mail: info@malgaj.com, Odprto od pon. do pet. od 8.00 do 19.00, sob. od 8.00 do 13.00, nedelja zaprto,          www.malgaj.com
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Krajevne skupnosti

Avtotrade d.o.o., Vrhnika
Sinja Gorica 11
1360 Vrhnika
www.avtotrade.si

Tečaji CPP za kategorije: 
A, AM, B, BE, C in E.

Tečaji CPP 6. februarja!

Varstvo pri delu za traktorje!

Opravljanje izpita v Ljubljani in Postojni

AVTOŠOLA

NORE CENE

SUPER INŠTRUKTORJI

Ob evropskem letu aktivnega staranja smo pregledali brošuro 
»Starejši voznik«, ki jo je izdala Javna agencija za promet RS za var-
nost prometa. Zaradi večjega deleža starejših prebivalcev so starejši 
vozniki najhitreje rastoča skupina med udeleženci v cestnem prometu. 
Moderne, socialne države se zavedajo, da je vsak prispevek k izboljša-
nju zdravja, aktivnosti in mobilnosti starejših bogato poplačan, saj je 
v pomoč pri ohranjanju njihove neodvisnosti, socialne vključenosti in 
večje kvalitete življenja. Javna agencija za promet RS za varnost prome-
ta organizira številne dejavnosti. SPVCP Občine Brezovica, šole, dru-
štva upokojencev in člani Zveze šoferjev in avtomehanikov Dolomiti se 
bomo povezali in pripravili na skupno udejstvovanje.

Potrdili smo program dela SPVCP Občine Brezovica za leto 2012. 
Program vsebuje dejavnosti za dve osnovni šoli s tremi podružničnimi 
šolami, šest enot vrtcev in splošne akcije za vse občane. Program se bo 
med letom dopolnjeval še z dejavnostmi po priporočilu Javne agencije 
za promet RS za varnost prometa.

Pričele so se aktivne priprave na dan odprtih vrat SPVCP Občine 
Brezovica.

Določili smo okvirni datum in prostor za izvajanje številnih dejav-
nosti. Za uspešno izvedbo bomo poleg strokovnih služb člani SPVCP 
potrebovali pomoč in dobro voljo občanov, učencev in otrok ter nji-
hovih staršev. 

Za SPVCP Občine Brezovica zapisala       
Zdenka Oblak

Dobrodelni županov sklad je prejel malo rabljen računalnik, ki išče 
svojega novega lastnika. Prošnje za računalnik lahko pošljete na Do-
brodelni županov sklad Občine Brezovica, Tržaška cesta 390, Brezo-
vica.

Dobrodelni županov sklad Občine Brezovica

Iz KS Notranje Gorice - Plešivica
V zadnjih dneh starega in začetku novega leta smo bili priča veli-

kemu dogajanju v naši vasi. Najbolj pričakovani dogodek se je zgodil 
v ponedeljek, 16. 1. 2012, ko je tudi do nas pripeljala podaljšana li-
nija mestnega prometa 6B. Trud in prizadevanje za podaljšanje linije 
sta se poplačala že samo ob pogledu na ogromno število prebivalcev 
naše in sosednjih krajevnih skupnosti, ki so se udeležili otvoritvene 
slovesnosti. Prav krajani ste pokazali, kako zelo smo si vsi tega želeli. 
Ob vsem navdušenju ne gre pozabiti na prisrčen nastop šolarjev naše 
podružnične šole, ki so prireditvi s svojimi nastopi dali še večjo težo. 
Uporabnost linije mestnega prometa bomo skušali uvesti tudi med 
šolske prevoze, tako da bodo šolarji uporabljali tudi avtobuse me-
stnega prometa. Vse spremenjene vozne rede ste dobili kot prilogo 

Barjanskega lista. Srečno vožnjo na poti proti Ljubljani in nazaj.
Tudi druge aktivnosti naših društev so bile na zelo visoki ravni. 

Ponovno smo bili priča žegnanju konj, društva pa se intenzivno pri-
pravljajo na občne zbore. Veliko aktivnosti poteka tudi okrog pri-
prave dokumentacije za gradnjo gasilnega doma. V februarju priča-
kujemo premiero igre našega KUD Janez Jalen. Niso pa vse novitete 
prinesle veselja za vse krajane. Prireditve »Veseli december«, ki so 
potekale v športne parku Jama, so bile za večino dobrodošla novost 
in sprostitev. Žal pri organizaciji takih prireditev prihaja tudi do pre-
komerne obremenitve okolja s hrupom. Z veliko strpnostjo okoliških 
prebivalcev so se prireditve uspešno izvedle.  

Marko Čuden,
KS Notranje Gorice - Plešivica
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Komunala

Komunala na Občini Brezovica
Marsikateri pogovor v januarskih dneh je potekal na temo letošnje 

zime. Verjetno si po tihem vsi želimo, da bi bilo vsaj malo snega. A takoj 
ko pomislimo na nevšečnosti, ki jih prinaša sneg, smo vsi kar zadovoljni, 
da je vreme tako kot je. Mila zima se prav gotovo pozna tudi pri finanč-
nih sredstvih, ki jih namenjamo za zimsko službo. Prav vremenske razmere 
nam omogočajo, da že nadaljujemo z deli na kanalizaciji za naselje Radna 
in izgradnji krožišča v Podpeči. Tudi prebivalci ulice Za grabnom že lahko 
uporabljajo nov most, tako da je povezava proti Vnanjim Goricam ponov-
no nemotena. V februarju pričakujemo soglasje MOP za začetek razpisa 
za izvajalca izgradnje kanalizacije za vasi Vnanje Gorice in Notranje Gorice. 
Upamo, da ne bo pritožb na izbranega izvajalca, tako da bomo lahko hi-
tro začeli z deli. Projekt spada pod Evropska kohezijska sredstva, tako da 
boste občani o celotnem projektu obveščeni s posebno zloženko. 

Marko Čuden, 
podžupan

Šole in vrtci
Deklica z vžigalicami v Preserju

V avli preserske osnovne šole so učenci pod mentorstvom Sandi Zalar 
in Lare Brajer decembra pripravili pravi božični posladek. Na odru so se 
predstavili z uprizoritvijo klasike Hansa Christiana Andersena »Deklica z 
vžigalicami«.

V kratki gledališki predstavi je pet mladih igralcev od šestega do de-
vetega razreda OŠ Preserje uprizorilo trpko resnico in obsodbo trdosrčne 
družbe, ki nima sočutja do revne deklice. Zgodbo z žalostnim koncem so 
uprizorili pred čudovito ročno poslikano scenografijo, ki jo je oblikovala 
mentorica Sandi Zalar. Za odlično glasbo in pretresljive scenske efekte sta 
poskrbela Simon Šubic in Mitja Zotti. 

Gledalci so v avli šole spoznali, da so lahko pravljice z žalostnim kon-
cem tudi tolažilne, takšna je tudi Andersenova »Deklica z vžigalicami«. 
Zgodba o revni deklici, ki v mrzli zimski noči na ulici prodaja vžigalice, 
ima zdravilni učinek. Deklica namreč tik pred smrtjo doživi videnje, v lepši 
svet, kjer ni trpljenja in bolečin, jo odpelje njena babica. Zgodba nosi po-
zitivno sporočilo, da se lahko kljub vsem, morda celo nepremagljivim te-
žavam, vse srečno konca. Kljub žalostnemu koncu, saj deklica v zimskem 
viharju zmrzne na ulici, ima pravljica izjemno močno pozitivno sporočilo, 
ki ob solzah prinašajo tudi tolažbo. 

Scensko postavitev in novoletne voščilnice, ki so jih delili na predstavi, 
je oblikovala slikarka in mentorica Sandi Zalar. Na božični predstavi so 
zbirali tudi prostovoljne prispevke, ki se bodo stekli v šolski sklad, ki je v 
prvi vrsti namenjen pomoči otrokom iz socialno šibkejših družin. 

Vesna Novak
 

Januar na Rakitni
Januar bi nam moral nasuti kar nekaj snega, a se mu letos kar nekaj 

upira, zato tudi otroci iz vrtca ne morejo uživati pravih zimskih radosti. 
Ker pa je vreme prijetno in sončno, so se najstarejši otroci iz rakiškega vrt-
ca, skupaj z otroki iz Notranjih Goric ter Brezovice, odpeljali na planinski 
izlet na Sveti Jakob. V prijetnem vzdušju in medsebojnem spoznavanju 
smo hitro prispeli na vrh, kjer smo imeli lep razgled na ostale vzpetine v 
okolici ter naselja in polja v dolini. Po malici in kratkem počitku smo odšli 
nazaj v dolino. Tudi kadar smo doma, se večkrat podamo na krajše in 
daljše sprehode v naši lepi okolici. Spoznavamo značilnosti in posebnosti 
kraja, ob tem pa tudi skrbno pazimo na naše okolje in ga ne onesnažu-
jemo.

Kljub temu, da nam je na sončku prijetno toplo, upamo, da nas bo 
letošnja zima razveselila tudi s snegom.

             Strokovne delavke vrtca Rakitna

Otvoritev podaljšane proge 6B 
Vsi so komaj čakali in govorili o tem, da bo k nam, v Notranje 

Gorice, začel voziti mestni avtobus. Pri Orffovemu krožku nam je go-
spa Bojana povedala, da se moramo pripraviti za nastop, za otvoritev 
mestnega avtobusa 6B. Tudi v razredu smo vadili eno točko. Gospa 
Urška me je vprašala, če bi napovedovala. Strinjala sem se. Malo me je 
bilo strah, saj je bil to moj prvi nastop v napovedovanju. 

Končno je prišel ta dan in bila sem vznemirjena. Ob pol dvanajstih 
smo imeli generalko v telovadnici in že takrat mi je bilo zelo nerodno. 
Potem smo se oblekli in šli ven, na kraj veselega dogodka. Z začetkom 
programa smo morali še malo počakati.

Jaz sem vse zbrane lepo pozdravila, potem je z branjem nadalje-
val Vid. Naši pevci in Orffovci so zapeli in zaigrali pesem z naslovom 
Muzikantska. Potem so župan občine Brezovica, g. Metod Ropret, g. 
Peter Horvat in g. Aleš Čerin nadaljevali z govori. Vse tri sem povabila 
k napetemu traku pred avtobusom. Pozorno smo gledali in naenkrat 
je bil trak prerezan. Z Vidom sva zaključila prireditev in se vsem zahva-
lila za prisotnost. 

Vsi so me pohvalili in bila sem ponosna nase. Glede na to, da me je 
pred nastopom zelo skrbelo, se je vse izteklo kar v redu. Imam še eno 
izkušnjo več in naslednjič me ne bo tako strah javnega nastopanja. 

                Klara Majer, 4. c POŠ Notranje Gorice
                Mentorica: Zdenka Oblak
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O P T I K A

Nudimo vam veliko izbiro korekcijskih in sončnih očal in smo
pogodbeni dobavitelji medicinsko - tehničnih pripomočkov.

Kulturno močvirje letos v Podpeči 
V okviru slovenskega kulturnega praznika Občina Brezovica skupaj 

s kulturnimi društvi v občini organizira prireditev Kulturno močvirje 
2012. Kulturno močvirje je tradicionalna kulturna prireditev, na kateri 
se zberejo vsa kulturna društva in drugi kulturni izvajalci v občini. Vsa-
ka skupina se namreč predstavi s svojo točko. 

Letošnje Kulturno močvirje bo v četrtek, 2. februarja, ob 18. uri, v 
Podpeči. Povezovanje in organizacijo letošnje prireditve prevzema Kul-
turno umetniško društvo Hrošč. Vljudno vabljeni!

Občina Brezovica

Transvestitska svatba v Podpeči
KUD Hrošč vas vabi na ogled Transvestitske svatbe, s katero se 

bodo pri nas prvič predstavili igralci iz društva KD Tuhinj. Predstava bo 
v soboto, 25. 2. 2012, ob 19.30, v kulturnem domu v Podpeči. Transve-
stitska svatba je tipična situacijska komedija, kjer gledalec v toku pred-
stave od smeha in absurdno-fantastičnih naglih sprememb preprosto 
ne pride do zraka. Žare, v igri po sili razmer tudi transvestit, sicer pa 
strastni žrebec in ljubitelj vsakršnih žensk, si od prijatelja Luke izposoja 
stanovanje za kratke in strastne avanturice. Tokrat bi vanj rad pripeljal 
Kristino, zelo krhko ženico, ki svojo pohotnost spretno skriva pod ma-
sko jokajoče naivnosti. Načrt pa mu s svojim obiskom prekrižata... Če 
vas zanima nadaljevanje, pridite na predstavo. 

KUD Hrošč

Brezoviške pevke ponovno navdušile 
Konec leta 2011 so se v dvorani brezovške osnovne šole na tradi-

cionalnem božičnem koncertu predstavile članice Ženskega pevskega 
zbora Brezovica. Dvorana je bila napolnjena do zadnjega kotička, pev-
ke pa so pod taktirko zborovodkinje Sonje Sojer zapele široko paleto 
pesmi. Tudi letos so na svoj koncert povabile goste. Solistka Nataša 
Zupan je ob spremljavi pianistke Andreje Markun zapela tri odlomke iz 
znanih operet, za plesni vložek sta poskrbeli orientalski plesalki, svojo 
točko pa so predstavili tudi folkloristi FS Rožmarin.

Letos pevke vstopajo že v šestnajsto sezono umetniškega ustvar-
janja, publiki pa so že dobro znane, saj se redno udeležujejo različnih 
prireditev v občini in pripravljajo samostojne koncerte, med katerimi je 
gotovo najbolje obiskan njihov tradicionalni božično novoletni koncert 
z zdravico. V prvem delu koncerta so pevke zapele slovenske ljudske pe-
smi Dober večer, lubo dekle, Pleničke je prala, Pa se sliš, Zbadljivko, V 
Pliberci, v jarmaci in Čukovo ženitev. Sledil je solo nastop mednarodno 
uveljavljene sopranistke Nataše Zupan, ki je zapela tri arije iz znanih 
operet. Publiko je solistka navdušila z odličnim odrskim nastopom, 
doživeto interpretacijo in izjemno energijo. 

Po nastopu gostij so oder ponovno zavzele brezoviške pevke, ki so 
se predstavile s štirimi modernejšimi skladbami, ki so jih zapele tudi na 
letošnjem regijskem tekmovanju v Kočevju. Pevke so znova dokazale, 
da se s trdim delom in ljubeznijo do petja lahko doseže marsikaj, buč-
ne aplavze in navdušenje publike ne le na domačih odrih, temveč tudi 
širše. Svoj pevski talent in odličnost so namreč letos pokazale tudi na 
regijskem tekmovanju odraslih pevskih zborov osrednjeslovenske regi-
je, kjer so prejele srebrno priznanje. 

Božično - novoletnemu koncertu je prisluhnil tudi župan Metod 
Ropret, ki je pevkam čestital za njihovo delo, vsem prisotnim pa je za-
želel vse najboljše ob božičnih ter novoletnih praznikih. Predsednica 
KD Brezovica, Polona Raušl, je v svojem govoru na kratko opisala ak-
tivnosti ŽPZ v preteklem letu: »Na koncertu ob 15. obletnici našega 
delovanja smo že povedale, da se začenjajo naša sladka 16. leta. Ta 
so se začela vihravo in hitro, kot se za najstniško obdobje spodobi. 
Vaje trikrat na teden, nastopi, tekmovanje in veliko praznovanj. Za vse 

dosežke je najbolj zaslužna naša zborovodkinja Sonja Sojer. Zelo kma-
lu smo uvidele, da jo je smiselno ubogati. V petnajstih letih obstoja 
pevskega zbora se lahko pohvalimo z 250 naslovi zapetih pesmi. Veliko 
zmoremo, ker punce držimo skupaj, in na to se poje!« 

Koncert so po slavnostnih nagovorih pevke nadaljevale s praznič-
nimi pesmimi, vmes pa smo lahko uživali še ob plesnem nastopu dveh 
orientalskih plesalk, Mateje in Sare. Praznični glasbeni večer se je, kot 
vsako leto, zaključil z zdravico.

Vesna Novak

Komedija, ki je na petek trinajstega napolnila 
dvorano v Podpeči

V petek, 13. januarja, je podpeška dvorana pokala po šivih. Gostujo-
ča skupina primorskih amaterskih igralcev je z dobro voljo napolnila pro-
stor, še preden so se odprla vrata za obiskovalce. Odlično vzdušje med 
igralci, glasbeniki in obiskovalci je trajalo vse do zadnjega trenutka. 

O igralcih in predstavi smo prejeli kar precej vprašanj, zato naj nekaj 
besed namenim opisu komedije in igralske zasedbe. Gostujoča skupina 
prihaja iz vasice Prešnica, ki se nahaja ob vznožju južnega pobočja Slavni-
ka in ima okrog 130 prebivalcev. Vaščani so močno povezani med seboj 
in s svojimi igralskimi, glasbenimi, umetniškimi in športnimi aktivnost-
mi skrbijo za ohranjanje naravne in kulturne dediščine. Prav v ta namen 
so leta 2004 ustanovili KŠTD (kulturno, športno in turistično društvo) 
Prešnica, znotraj katerega delujeta tudi dramska in glasbena skupina, ki 
sta se nam predstavili v Podpeči. Njihove gledališke predstave so v nji-
hovem domačem okolišu dobro poznane in obiskane. Zadnja predstava 
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z naslovom »Ku lwnca pade na tjrmin ali Ljubezen podira mejnike« je 
nastala pod peresom Marka Memona, v sodelovanju s celotno dramsko 
skupino. Avtor je obenem tudi član dramske skupine in igralec, ki smo 
ga spremljali v vlogi Franeta. Pečat predstavi je dodala režiserka Zvonka 
Radojevič.

Že naslov je naznanil, da bo komedija potekala v primorskem nare-
čju, zato smo za predstavo v Podpeči pripravili tudi slovarček primorskih 
besed. Publika je hitro osvojila izraze in vsak strah povezan z nerazume-
vanjem je hitro izginil. Relativno preprosto ljubezensko zgodbo so igralci 
začinili z odlično situacijsko komiko, ki je verjetno le redke pustila ravno-
dušne. 

Predstavi je poseben čar dodala tudi glasbena skupina, ki je z živo 
spremljavo pripomogla k ustvarjanju trenutkov komičnosti, napetosti in 
sproščenosti. Glasbeniki igrajo, kot sami pravijo, za svojo dušo in za »glaž 
vina«, kar smo opazili vsi, ki smo se jim pridružili na večerji v Brunarici na 
Jezeru. Glasba, petje in ples vseh članov zasedbe so jemali dih.

Obrazi obiskovalcev komedije v Podpeči so ob odhodu iz dvorane 
kazali navdušenje in verjetno bi se marsikdo strinjal, da bi predstavo po 

kvaliteti in učinku lahko postavili ob bok »velikim in uveljavljenim« kome-
dijam. Veseli smo bili njihovega gostovanja v našem kraju, zato se vsem 
članom zasedbe lepo zahvaljujemo za nepozaben večer.

Za vso pomoč in podporo pri organizaciji se iskreno zahvaljujem 
vsem, ki so kakorkoli pripomogli k izvedbi dogodka. Hvala tudi vsem, ki 
ste se predstave udeležili. S svojo prisotnostjo ste pokazali, da so kulturni 
dogodki v naši občini zaželeni in lepo sprejeti. Naslednjo predstavo dram-
ske in glasbene skupine iz Prešnice z veseljem pričakujemo, kajne?

     Katarina Susman

Sprememba urnika odprtosti Knjižnice Brezovica
Obveščamo vas, da bomo v Knjižnici Brezovica s 6. februarjem 

2012 začeli delati po spremenjenem urniku. Knjižnica bo tako odprta 
ob ponedeljkih, torkih in četrtkih popoldan od 12:30 do 19. ure ter ob 
sredah in petkih dopoldan od 8. do 15. ure. Vabljeni!

Knjižnica Brezovica

Brezoviški pokal v roke KMN Notranje Gorice
Organizatorji zimske lige v malem nogometu so se letos odločili, 

da v sklopu zimske lige organizirajo še turnir za zimski pokal Brezovi-
ce 2012, ki se je odvijal v soboto, 7. januarja, v balonu na Brezovici. 
V konkurenci desetih ekip je pokal odšel v roke ekipi KMN Notranje 
Gorice. Modri so v finalu po avtogolu v zadnjih sekundah tekme 
ugnali ekipo Rameksa. Še pred tem pa so se tretjega mesta veselili 
igralci NK Dragomer, ki so po šestmetrovkah premagali favorizirano 
ekipo Neznanih. Na dobro organiziranem turnirju smo bili deležni 
kvalitetne igre in aktraktivnih potez posameznih igralcev. Na turnirju 
so sodelovale naslednje ekipe: KMN Notranje Gorice, Rameks, NK 
Dragomer, Neznani, ŠD Brezovica, Špilferderberji, Adi Team, 10 v 
pol, Krive noge in Stare sablje. Rezultati turnirja za zimski pokal:

Četrtfinale:
Brezovica – Rameks 2:3 (po 6m)
Adi team – Neznani 0:2
Nk Dragomer – Špilferderberji 2:1 (po 6m)
Kmn Notranje gorice – 10 v pol 3:1
Polfinale:
Kmn Notranje gorice - Neznani 2:0
Rameks  -  Nk dragomer  4:2
Šestmetrovke za 3.mesto:
Nk Dragomer – Neznani 2:0
Finale:
KMN Notranje gorice - Neznani 1:0 (ag)

Klemen Zaletel

Atletika in telovadba za najmlajše - vpisi  
februar 2012

Telovadba za najmlajše
Namenjena je otrokom od tretjega leta dalje. Vsebina programa 

je smotrno načrtovana, pestra in zanimiva, prilagojena potrebam, 
interesom in sposobnostim otrok, tako da lahko optimalno prispe-
va k njihovem razvoju in zdravju. Skozi igrive telovadne urice bomo 
otroke popeljali skozi atletsko abecedo, jih seznanili z osnovami gi-
mnastike in igrami z žogo. Zato, dragi starši, pripeljite svoje nadebu-
dneže in mi jih bomo popeljali v svet igrivih športnih uric.

Atletika za šoloobvezne otroke 
Športno društvo Špela Brezovica že šesto leto poučuje atletiko za 

šoloobvezne otroke. Namenjena je vsem otrokom od prvega razre-
da dalje. Vabimo tudi srednješolce, ki bi se radi seznanili z atletiko. 
ŠD Špela Brezovica bo poskrbelo za dobro vodene treninge atletike, 
kraljice športov. Seznanili se boste z vsemi atletskimi disciplinami. 
Skupaj bomo obiskali razna tekmovanja, obiskali stadion v Ljubljani 
s tartansko maso in se imeli lepo.

Vse dodatne informacije dobite na telefonu 041 604 185, Špela. 
Vpisi bodo potekali v februarju 2012, in sicer:
- ponedeljek, od 17.00 do 18.00, telovadba za najmlajše, mala te-

lovadnica OŠ Brezovica 
- sreda, od 17.00 do 18.30, atletika za šoloobvezne otroke, mala 

telovadnica OŠ Brezovica.

Pridruži se nam tudi ti.
AK Špela

Mladi plezalci z Brezovice prvič na tekmovanju v 
hitrostnem plezanju

Osnovnošolci z Brezovice so se 10. decembra 2011 udeležili tek-
me v hitrostnem plezanju na OŠ Šentvid, ki ga je organiziral Špor-
tno plezalni odsek Rašica (v okviru Planinskega društva Rašica). 
Tekme se je udeležilo kar 17 mladih plezalcev z Brezovice, za vse 
pa je bila to prva udeležba na tekmovanju. Namen tekme je bilo 
druženje mladih plezalcev, spoznavanje tekmovalnih pravil in na-
stop pred publiko. Konkurenca je bila velika, saj je nastopilo veliko 
otrok z večletnimi plezalnimi in tekmovalnimi izkušnjami, kar je za 
naše plezalce pomenilo kar velik izziv, saj vsi plezajo šele nekaj me-
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secev. Nastopili so v 4 starostnih kategorijah, 
plezali so odlično in dosegli lepe rezultate:

I. kategorija (letniki 2003 - 2005):
7. mesto: Lana Šturm
12. mesto: Jure Kovačič
13. mesto: Tia Primc
14. mesto: Jaka Jaki
19. mesto: Liza Zdešar
20. mesto: Špela Gašperut Pejovnik
22. mesto: Ema Dominič
23. mesto: Jakob Zaplata
24. mesto: Filip Vampel
25. mesto: Tia Lucija Hosta Prevec

II. kategorija (letniki 2001 in 2002):
13. mesto: Ema Ogrinc
14. mesto: Ajda Šturm
17. mesto: Nik Podboj
18. mesto: Jure Brus

III. kategorija (letnik 1999):
4. mesto: Žan Podboj

IV. kategorija (letniki 1997 in 1998):
4. mesto: Enej Novak
7. mesto: Aleks Čakš
 
Plezalno društvo Grif Brezovica 
Kontakt: 
040 22 55 77, grif.brezovica@gmail.com



BARJANSKI

9

Ostalo

V Notranjih Goricah so blagoslovili konje
V ponedeljek, 26. 12. 2011, na god sv. Štefana, zavetnika konj, se 

je po vsej Sloveniji zvrstilo tradicionalno žegnanje konj. Lastniki in lju-
bitelji konj so se s svojimi lepotci  in konjskimi vpregami zbrali tudi v 
Notranjih Goricah, kjer so jih blagoslovili v želji, da bi ostali zdravi ter 
da bi še naprej dobro služili svojim gospodarjem.

Pred gasilskim domom v Notranjih Goricah se je zbralo sorazmer-
no veliko število gledalcev, ki so uživali ob pogledu na plemenite živali, 
na zloščena sedla in tudi zapravljivčke in vprege. Godoval je namreč 
sv. Štefan, ki je bil diakon in prvi mučenec, velja pa tudi za zavetnika 
konjev in dejavnosti, povezanih s konji. Tako kot drugod po Sloveniji je 
bil blagoslov konjev tudi v Notranjih Goricah sestavljen iz dveh delov, 
branja odlomka iz Svetega pisma, ki je vsebinsko povezan z neposre-
dnim dogajanjem, in blagoslova kruha, soli in konj. 

Konj je edina žival, ki ima svoj praznik. Na štefanovo so kmetje in 
konjerejci krasili konje s cvetjem, smrečjem in pisanimi trakovi, na ko-
njih so prihajali k cerkvi in po poljih trosili svetoštefanjsko sol, da bi 
polje dobro obrodilo. Po verovanju naj bi sol odgnala vse slabo, kar bi 
se lahko zgodilo kmetu. 

Organizatorji, skupaj so stopili na pobudo Roka Šebenika z do-
mačije »Škrl«, se za pomoč pri izvedbi blagoslova konj zahvaljujejo go-
spodu župniku, kmetiji Prebil, TD Lokvanj, Roku Kozinu za tehnično 
pomoč, PGD Notranje Gorice, marljivim kuharjem ter vsem ostalim, ki 
ste kakorkoli drugače pomagali pri organizaciji. 

Seveda pa hvala vsem, ki ste pripeljali svoje konje in osličke za ude-
ležbo in da se prihodnje leto ponovno snidemo še v večjem številu.

podpis

Obisk v Nuklearni elektrarni Krško 
Kot veleva tradicija, smo se tudi v letu 2011, v soboto, 26. 11. 2011, 

člani PGD Jezero s prijatelji podali na zabavno poučno potovanje po 
Sloveniji, ki mu pravimo martinovanje. Pot nas je vodila v Posavje, kon-
kretno v Krško. V gosteh smo bili v Nuklearni elektrarni Krško. Nadvse 
prijazen sprejem za množico radovednih gasilk in gasilcev so organizi-
rali v kulturnem domu Krško, kjer sta nas sprejela vodja službe za stike 
z javnostjo, ga. Ida Novak Jerele in vodilni inženir za požarno varnost 
v NEK, g. Jože Vodopivc. Izčrpna predstavitev delovanja NEK, sistem 
požarne zaščite in delovanja gasilske službe z video predstavitvijo, je 
navdušila vse obiskovalce. Mnogi med nami smo šele s tem obiskom 
resnično spoznali princip delovanja, za mnoge neznane, nuklearne 
energije. Predstavitev delovanja reaktorja, reaktorske posode, gorivnih 
elementov, uparjalnikov, visokotlačnih in nizkotlačnih turbin, genera-
torja električnega toka, kondenzatorja, hladilnega sistema in še mnogo 
drugih informacij, ki so večini razširili obzorje nuklearne tehnologije. 
Glavne teme predstavitve službe za požarno varnost so bile zagotavlja-

nje požarne preventive, dežurne službe, gasilske straže in povezovanje 
z gasilsko poklicno enoto Krško. Spoznali smo, da imajo dobro orga-
nizacijo in predvsem dejstvo, da ničesar ne prepuščajo naključju pri 
varovanju tako pomembnega in hkrati nevarnega objekta. 

Po ogledu strokovne razstave o NEK smo se z avtobusom odpeljali 
v Nuklearno elektrarno Krško. Ob strogih varnostnih ukrepih, ki so bili 
razumljivi, nenehnem preverjanju ob prehodih skozi prostore in neneh-
ni prisotnosti varnostnikov, so nas v dveh skupinah odpeljali po pro-
storih elektrarne. Tu se nam je pridružil še sistemski inženir g. Nenad 
Djetelič. Videti v živo vse te naprave in objekte, je res fantastično. Seve-
da v zgradbo, kjer je nameščen reaktor, nismo šli zaradi varnosti. Višek 
našega zanimanja je predstavljal obisk simulatorja kontrolne sobe, ki 
smo jo videli le na fotografijah ali TV. Tu se osebje usposablja za upra-
vljanje z elektrarno. Za zaključek pa smo lahko obiskali pravo kontrol-
no sobo, a le iz prostora vodje operaterjev, ki upravljajo z elektrarno.

Po štirih urah ogleda smo se, zadovoljni, odpravili na turistično 
kmetijo Dular, vinorodni okoliš Sremič, kjer smo se ob dobri hrani, 
žlahtni kapljici in zvokih harmonike še dolgo zabavali. 

      PGD Jezero

V Podpeči se je začel tečaj standardnih in latin-
skih plesov

Kulturno umetniško društvo Hrošč organizira plesni tečaj, na kate-
rem se lahko vsi ljubitelji plesa učijo standardnih in latinsko-ameriških 
plesov. Tečaj poteka v kulturnem domu v Podpeči, ob četrtkih zvečer. 
Z učenjem plesov v parih so začeli 13. januarja, ko je na vrsto najprej 
prišla začetniška skupina, uro zatem pa še nadaljevalna.

Kot je pojasnil Anže Suhadolnik iz društva Hrošč, so plesni tečaj 
organizirali že jeseni, zaradi dobrega odziva pa so se odločili, da učenje 
plesov v parih ponovijo. Na prvo uro v začetni skupini je prišlo okoli 
deset parov različnih starosti, ki jih je mentorica Jasmina najprej nau-
čila osnov dunajskega valčka in swinga. Parket je zaživel, pari pa so se 
zazibali v ritmih glasbe. 

Standardne in latinskoameriške plese gotovo poznate že vsi, z njimi 
pa se jih večina prvič sreča na valeti ali maturantskem plesu. Predsta-
vljajo osnovno plesno znanje v paru. Standardne plese prepoznamo po 
značilni zaprti drži in usklajenem dvigovanju, spuščanju in potovanju 
plesnega para po prostoru. Mednje spadajo angleški valček, dunajski 
valček, fokstrot, koračni fokstrot in polka. 

Latino plesi so živahnejši in temperamentnejši, mednje pa sodijo 
merenga, rumba, salsa in cha cha cha. Plesalci se običajno najbolj za-
bavajo in sprostijo ob plesanju swing plesov (discofox, jive), ki slovijo 
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po svoji uporabnosti, tako na poroki kot v diskoteki. Kot pravijo plesni 
vaditelji, ples izboljša telesno držo, sprošča stres, zbližuje in veča samo-
podobo. Primeren pa je za prav vse ljubitelje plesa, ki bi se radi sprostili 
ob dobri glasbi, malo razmigali ter se naučili novih plesnih korakov.

Tečaj standardnih in latinsko-ameriških plesov v Podpeči bo do 
marca obsegal 10 vaj po 1 uro, tečajniki pa so morali ob vpisu plačati 
le 15 EUR. Kot je še dodal Suhadolnik, so se s projektom prijavili na 
občinski razpis, kjer so prejeli sredstva, tako da so lahko prispevek te-
čajnikov precej znižali. Kot je še dodal, bodo po koncu tečajev tako kot 
lani organizirali zaključni ples z druženjem v kulturni dvorani. 

Vesna Novak

Občni zbor PGD Brezovici pod Krimom 
Začetek leta je čas za pregled preteklega leta in oblikovanja načrtov 

za nadaljnje delo. Tako se bodo tudi prostovoljna gasilska društva, ki 
delujejo v okviru brezoviške gasilske zveze, ta mesec zbrala na rednih 
občnih zbori. Prvi letos so občni zbor izvedli člani PGD Brezovici pod 
Krimom, potekal pa je v soboto, 14. januarja, v gasilskem domu na 
Dolenji Brezovici. Člani društva so po ustaljeni praksi predstavili po-
ročila o delu za leto 2011 in predstavili načrte za letošnjega. Občnega 
zbora so se poleg članov in predstavnikov sosednjih prostovoljnih dru-
štev, udeležili tudi brezoviški župan Metod Ropret, predsednik krajevne 
skupnosti Podpeč – Preserje Janez Šuštaršič ter poveljnik GZ Brezovica 
Boštjan Marinko. Zbor je nato potekal po ustaljenem dnevnem redu, 
ki ga je s svojim poročilom o delu za leto 2011 začel predsednik dru-
štva Benjamin Rogelj. Med drugim je povedal, da je društvo izpeljalo 
vse zadane naloge, na srečo pa lani niso posredovali v nobeni hujši in-
tervenciji z resnejšimi posledicami. »Lahko rečemo, da smo program 
dela uspešno opravili, kljub dejstvu, da se odgovornost, naloge in delo 
v gasilskih društvih nenehno povečujejo. Še posebej uspešno smo orga-
nizirali nogometni turnir v Ponikvah, ki se ga je udeležilo 12 ekip in pa 
tradicionalni Štefanov turnir v taroku, ki se ga je udeležilo rekordno šte-
vilo tekmovalcev. Prav tako smo letos sodelovali na čistilni akciji Barja, 
organizirali družabna srečanja, se udeležili gasilskih vaj in tekmovanj. 
Med drugim smo zamenjali tudi podlago v gasilskem domu na Dolenji 
Brezovici in dotrajana vrata,« je pojasnil Rogelj in dodal, da je bil sicer 
tudi v minulem letu glavni cilj društva zbrati čim več sredstev za nakup 
novega orodnega vozila, ki ga načrtujejo leta 2015. 

Po poročilu predsednika je sledilo poročilo poveljnika, ki ga je v 
imenu Mihe Suhadolnika predstavil njegov namestnik Tomaž Rogelj. 
Spregovoril je predvsem o programu na področju poveljstva: »Društvo 
ni bilo aktivno le na področju organizacije, temveč so se naši člani ude-
leževali tudi izobraževanj, predavanj, društvenih in meddruštvenih vaj. 
Aktivni in uspešni so bili tudi mladi, ki so znanje izpopolnjevali s tekmo-
vanji, predavanji, ekskurzijami ali pa zgolj z druženji krepili medsebojne 
stike. Aktivno so se udeleževali tudi srečanj, kvizov, sodelovali na nogo-
metnem in tarok turnirju.«

Po finančnem poročilu in poročilu vodje mladinskega odseka so 
sledili pozdravi gostov. Najprej je spregovoril poveljnik Gasilske zveze 
Brezovica, Boštjan Marinko, ki je čestital društvu za njegovo delo in ga-
silcem zaželel, da bi čimprej prišli do težko pričakovanega novega vozila. 
Čestitkam in lepim željam se je pridružil tudi župan Metod Ropret, ki 
pravi, da občina resno jemlje sodelovanje z gasilci: »Kljub temu, da ste 
majhno društvo v naši gasilski zvezi, si zaslužite novo vozilo in upam, da 
vam bo v roku treh let to tudi uspelo.« Zbrane je pozdravil tudi predse-
dnik krajevne skupnosti Janez Šušteršič, ki je dejal, da krajevna skupnost 
z društvom dobro sodeluje in da bodo, če bodo tako nadaljevali, leta 
2015 gotovo prišli do nove pridobitve.

Na koncu je PGD Brezovici pod Krimom predstavilo še plan dela za 
letošnje leto. Vanj so vključena sodelovanja z gasilsko zvezo, občino in s 
sosednjimi društvi, sodelovanje pri društvenih in meddruštvenih vajah, 
organizacija družabnih dogodkov, kot je tradicionalni tarok turnir in 
nogometni turnir v Ponikvah. Primarna naloga društva bo tudi letos 
ostala zbiranje sredstev za novo vozilo in pa vlaganje v mladinski odsek, 
ki žanje dobre rezultate na različnih tekmovanjih. 

Občni zbor je potekal v sproščenem vzdušju, tako pa se je nadaljeval 
tudi po uradnem delu, ko je sledilo veselo druženje ob tradicionalnih 
klobasah.

Vesna Novak

IZ PD Podpeč – Preserje
Usposabljanje za naziv markacista

Usposabljanje obsega teoretični sprejemni izpit, štiridnevni osnov-
ni tečaj, seminarsko nalogo in izpit in pripravništvo.

Program obsega 12 ur teorije, 41 ur praktičnega dela in 22 ur 
izpitnih obveznosti, skupaj 75 ur. Izpitne obveznosti obsegajo pisni 
izpit, seminarsko nalogo in pripravništvo. Program obsega teme po 
predmetniku in učnem načrtu za markaciste PZS. Udeleženci tečaja 
prejmejo Priročnik za markaciste in mapo z ustreznimi pravilniki in 
obrazci, ki jih določi Komisija za planinske poti pri PZS.

Izpitna literatura je Priročnik za markaciste Planinske zveze Slove-
nije (Planinska zveza Slovenije, Ljubljana 2009).

Udeleženci tečaja pripravijo v okviru tečaja seminarsko nalogo. 
Vsebina seminarske naloge je evidenca planinskih poti in vnos v ge-
ografski informacijski sistem. Teoretičen del izpita so pisni testi, ki se 
pišejo iz predavanih tem na tečaju.

Po uspešno opravljenih izpitnih obveznostih postane kandidat pri-
pravniki za markacista PZS. V tem času mora vsako leto pripravništva 
pod nadzorom mentorja izvesti najmanj tri različne akcije na planin-
skih poteh. Kandidat ima lahko status pripravnika največ tri leta.

Razpisana usposabljanja za markaciste PZS v letu 2012
USPOSA-
BLJANJE IZVAJALEC LOKACIJA DATUM ŠT.UDEL.

Markacist 
PZS 1. del KPP PZS

Koča na 
Razor pla-

nini 
12.5.-13.5 25
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Markacist 
PZS 2. del KPP PZS

Koča na 
Razor pla-

nini
26.5.-27.5

Markacist 
PZS 1. del KPP PZS Krvavec 08.9.-09.9 25

Markacist 
PZS 2. del KPP PZS Kališče 22.9-23.9

Prijavni pogoji
Kandidat za markacista PZS mora ob prijavi izpolnjevati naslednje 

pogoje:
- starost najmanj 18 let
- dosežena IV. stopnja šolske izobrazbe 
- članstvo v PD 
- poznavanje snovi iz Planinske šole
- zmožnost samostojnega gibanja v planinskem in gorskem svetu
Rok za prijave je 5. februar 2012. 

Usposabljanje za naziv Varuh gorske narave
Program je namenjen pridobitvi strokovne usposobljenosti s po-

dročja varovanja gorske narave za ljudi, ki bodo znotraj planinskih 
društev spremljali in usmerjali različne dejavnosti v skladu z načeli va-
rovanja gorske narave ter vodili odseke za varstvo narave v PD. Pro-
gram usposabljanja je namenjen pridobitvi strokovne usposobljenosti 
za:
- vodenje odsekov za varstvo narave v planinskih društvih (PD) in 

meddruštvenih odborih (MDO)
- dajanje pobud, pripravo mnenj in predlogov za izvajanje oziroma 

vodenje vseh aktivnosti in projektov v PD in MDO na področju spo-
znavanja in varovanja gorske narave ter za sodelovanje s pristojnimi 
Zavodi RS za varstvo narave.

- pripravo in izvedbo predavanj s področja spoznavanja in varstva 
narave.

Program obsega vsebine po Učnem načrtu za varuha gorske narave.

USPOSA-
BLJANJE IZVAJALEC LOKACIJA DATUM ŠT.UDEL.

Tečaj KVGN UO 
PZS naknadno april, maj, 

junij 25

Prijavni pogoji
Gre za novo obliko naravovarstvenega planinskega usposabljanja. 

Udeleženci morajo imeti končano V. stopnjo izobrazbe.
Rok za prijave na PD je 10. februar 2012.
Za obe usposabljanji se prijavite na 041 795 006 (v večernih urah), 

kjer boste dobili tudi vse potrebne informacije. PD Podpeč - Preserje 
vam bo posredovalo tudi vse obrazce in ustrezno pomoč.

Izleti
V nedeljo, 29. januarja 2012 gremo na planinski izlet na Viševnik 

(2080 m). Odhod je iz Preserja ob 7.00, ustavili se bomo tudi v Ka-
mniku pod Krimom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Bre-
zovici.

Na Viševnik se bomo začeli vzpenjati na Rudnem polju na Pokljuki 
(2 - 3 ure hoje). Na vrhu bo krajši počitek z imenitnim razgledom. 
Vrnili se bomo nazaj na Rudno polje, kjer nas bo čakal prevoznik. Se-
veda si bomo privoščili tudi topel obrok. 

Cena prevoza je 15,00 EUR. Rok za prijave je do četrtka 26. 1. 
2012. Izlet bo vodil planinski vodnik Marko Goršič. Obvezna oprema 
so dereze, cepin in čelada. 

Vsi veterani gremo v sredo, 1. 2. 2012 na Rudnico (946 m). Od-
hod je iz Preserja ob 8.00, ustavili se bomo tudi v Kamniku pod Kri-
mom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici. Peljali 
se bomo do Stare Fužine. Od tu bomo nadaljevali našo pot do vrha 

Rudnice 946 m (hoje je približno 2 uri in pol). Z vrha Rudnice je 
res lep razgled po Bohinjski kotlini in okoliških hribih. Po počitku se 
bomo spustili nazaj v Staro Fužino. Pri povratku si bomo privoščili 
zasluženo kosilo.

Cena izleta je 15,00 EUR. Zadnji rok za prijave je nedelja, 29. 1. 
2012. Izlet bo vodil planinski vodnik Marko Goršič.

V nedeljo, 5. 2. 2012, organiziramo izlet na Dobrčo (1478 m). 
Odhod je iz Preserja ob 7.00, ustavili se bomo tudi v Kamniku pod 
Krimom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici. Pe-
ljali se bomo do Tržiča in nato nadaljevali peš čez Breško planino 
do vrha Dobrče (približno dve uri in pol hoje). V koči na Dobrči bo 
krajši počitek. Vrnili se bomo v vas Brezje, kjer nas bo čakal prevoz. 
Domov se bomo vrnili v popoldanskih urah.

Cena izleta je 15,00 EUR. Zadnji rok za prijave je do četrtka, 2. 2. 
2012. Izlet bo vodil planinski vodnik Marko Goršič. 

 
V nedeljo, 12. 2. 2012, gremo na Mrežce (1965 m). Odhod je 

iz Preserja ob 7.00, ustavili se bomo tudi v Kamniku pod Krimom, 
Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici. Z avtobusom 
se bomo peljali do parkirišča pod Blejsko kočo na Lipanci. Od par-
kirišča do Blejske koče bomo hodili približno 45 minut. Od tu bomo 
nadaljevali našo pot na vrh Mrežc (2 uri hoje). Na vrhu bo krajši po-
čitek z imenitnim razgledom. Z vrha se bomo spustili do Blejske koče 
na Lipanci in nato do Pokljuke (cca. 2 uri hoje). Domov se bomo 
vrnili popoldanskih urah.

Cena prevoza je 15,00 EUR. Rok za prijave je do nedelje, 9. 2. 
2012. Obvezna oprema so dereze in cepin. Izlet bo vodil planinski 
vodnik Marko Goršič.

Prijave za vse izlete zbira Marko Goršič, na 3631 175 in 041 795 
006 (v večernih urah).                 

PD Podpeč - Preserje

6. Štefanov tarok turnir
V prostorih prostovoljnega gasilskega društva Brezovici pod 

Krimom se je tradicionalno odvijal že 6. Štefanov tarok turnir. Tur-
nir je potekal na dan sv. Štefana, 26. 12. 2011, ob 15. uri. V tej 
kraljevski igri se je pomerilo skupno 27 tekmovalcev (tudi ena tek-
movalka) za tradicionalno nagrado, ki je tehtala 7 kg, pršut. Igra 
je potekala po pravilih tekmovalnega taroka, v štirih krogih po 15 
iger in je trajala od 15.30 pa do 21.30. Končni vrstni red je pokazal 
prejemnike nagrad za prva tri mesta: 1. mesto Janez Pogačar (v sre-
dini), 2. mesto Janez Suhadolnik (na levi), 3. mesto Dušan Čečelič 
(na desni). Tudi tokratni turnir nam je prinesel zmagovalca, ki je 
radodarno ponudil pršut v razrez za vse sodelujoče na tej prireditvi. 
Za to potezo, ki je že nekako tradicionalna, se mu seveda zahva-
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ljujemo. V skupno 540 odigranih igrah ni bilo valata, zato vabimo 
vse ljubitelje taroka tudi v prihodnje, da poizkusijo izpeljati najvišje 
točkovano igro pri taroku.

PGD Brezovici pod Krimom

ODPM Brezovica s polno paro tudi v letu 2012
V društvu smo aktivno vstopili v novo leto, za katerega si želimo, 

da bi bilo kljub krizi še bolj uspešno od lanskega. Tako kot vsako 
leto bomo imeli tudi letos redni letni občni zbor, na katerem bomo 
dokončno potrdili načrte za prihajajoče leto.

Zagotovo bomo imeli na Brcih in v Predalah dan odprtih vrat na 
prvi pomladni dan, 21. marca, na katerega ste vljudno vabljeni. Prav 
tako pa tudi že zbiramo prijave za naslednji videotečaj, ki bo potekal 
v marcu. Zainteresirani pokličite na 040 344 688.

Tudi vsem bralkam in bralcem Barjanskega lista želimo srečno, 
zdravo in poslovno uspešno leto 2012.

Luka Stanovnik
 

Novoletno rajanje
Tudi letos smo se stanovalci ulice Podpeč in Podkamnik že tradi-

cionalno, četrto leto zapored, poslovili od starega leta in nazdravili 
novemu, na znanem mestu, na ulici Podkamnik, pod ulično svetilko, 
ki je bila letošnje leto še posebej praznično okrašena. Oboroženi za 
boj proti mrazu s kuhančkom in v boju proti lakoti z dobrotami, ki 
jih je vsak nekaj prinesel s seboj, smo klepetali, se smejali, prepevali 
in plesali. Čeprav je sprva kazalo, da nas bo le peščica, se je odšteva-
nje in zdravica z željami v novo leto le slišala iz grl številčnejše družbe, 
mladih in starih. Občudovali smo ognjemet in mavrične barve ter 
motive, ki so se risali v temno nebo. 

Naše druženje smo zaključili pozno v jutro, ki smo ga začinili s 
pripovedovanjem duhovitih zgodbic in drugimi prigodami iz življe-
nja, zabeležili s fotko ter se poslovili z obljubo, da se ob letu osorej 
znova srečamo.

jOYA

Spoštovane volivke in volivci, občanke in občani, 
dragi prijatelji!

»Če boš pošten, pravičen, odprt, pripravljen za vse dobro, boš 
uspešno pomagal pri oblikovanju resnične skupnosti.« Don Pierino

Za nami so predčasne volitve, kjer ste mi namenili svoj glas in od-
ločili, da tudi v mandatu 2011 - 2015 v hramu demokracije, v parla-
mentu, zastopam vas in naše kraje. Hvala za pogum in odločitev ter 
zaupanje v Slovensko demokratsko stranko.

Pred nami je zahteven čas, ki pa ga bomo s sodelovanjem in do-
brim delom premagali in zagotovili svetlejšo prihodnost za našo lepo 
Slovenijo. Kot doslej, bom imela tudi v tem mandatu poslansko pisar-
no v vaši občini in sicer v prostorih KS Podpeč. O terminih vas bom še 

obvestila. Do takrat me lahko pokličete na tel.: 01/478 99 82 ali se mi 
oglasite po el. pošti: alenka.jeraj@dz-rs.si. 

Želim vam prijetno, uspešno in zadovoljno leto 2012 in se veselim 
sodelovanja z vami!

Alenka Jeraj, 
poslanka v Državnem zboru Republike Slovenije

Jezerska lipa je bila nekaj posebnega
Med prazničnim časom so krajani Jezera okrasili staro vaško lipo v 

središču vasi.
Pobudnik za praznično 

okrasitev drevesa je bila dru-
žina Rogelj. Številčna druži-
na štirih sester in brata se je 
odločila, da letos naredijo 
nekaj novega, zato so izde-
lali okraske in jih obesili na 
lipo v središču vasi. Okrasi-
li so jo še z lučkami in tako 
popestrili praznično dogaja-
nje v kraju. Kot so povedali 
Rogljevi, so se sprehajalci ve-
likokrat ustavili pred okraše-
no lipo, še posebej veseli pa 
so je bili otroci, ki so zvedavo 
opazovali pisane okraske in 
lučke. Kot pravijo Rogljevi, 
bodo morda prihodnje leto 
postavili še jaslice.

Orion

Neli Selan bo zastopala Slovenijo na tekmovan-
ju Euroskills v Belgiji

BIC Ljubljana, Višja strokovna šola izobražuje študente v dveh progra-
mih, živilstvo in prehrana ter gostinstvo in turizem. V okviru 3. svečane 
podelitve diplom diplomantom obeh programov, v četrtek, 15. 12. 2011, 
je šola podelila tudi priznanja študentom, ki so se v letu 2011 še posebej 
izkazali na področju živilstva, prehrane, gostinstva in turizma. Priznanja 
za področje gostinstva in turizma so prejeli študenti, ki so se v oktobru 
2011 udeležili 58. Gostinsko turističnega zbora Slovenije in se z ostalimi 
slovenskimi višjimi strokovnimi šolami pomerili v tekmovanju po pravilih 
Euroskills. Študenti Neli Selan, Tomaž Primc, Roman Černe, Rok Pervin-
šek, Siniša Borić in Jure Tramte so tako pod mentorstvom Marjete Cevc 
in Janeza Žusta dosegli izjemne rezultate. Ekipno so prejeli zlato medaljo, 
ekipa za strežbo je prejela srebrno medaljo in ekipa za kuharstvo zlato me-
daljo. Tomaž Primc je prejel prvo mesto v strežbi, Neli Selan pa je dosegla 
prvo mesto v kuharstvu. Tako bosta Slovenijo na področju gostinstva v 
letu 2012 na tekmovanju Euroskills 2012 (olimpijada poklicev) v Belgiji 
zastopala Neli Selan in Tomaž Primc iz BIC Ljubljana, Višje strokovne šole. 
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Mesečna naročnina  
Paket 2012

¤,1220

TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen posrednik
Telekom Slovenije d.d. 

Sklepanje novih naročniških razmerij in podaljšanje obstoječih za Telekom Slovenije d.d. 

• 503 min. v Mobitelovo omrežje
• 503 min. v ostala slovenska omrežja
• 503 sporočil SMS/MMS
• 503 MB podatkov

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje obstoječega 
za 24 mesecev.

Samsung
Galaxy
ACE
1€*
z izbiro NAJNAJ (7)

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje obstoječega 
za 24 mesecev.

Samsung
Galaxy
X Cover
1€*+DARILO
z izbiro NAJNAJ (9)

Neli Selan živi v občini Brezovica in zaključuje študij na Biotehniškem 
izobraževalnem centru Ljubljana, Višji strokovni šoli, program gostinstvo 
in turizem. Maturirala je na Srednji šoli za gostinstvo in turizem v Ljublja-
ni. Je zelo uspešna in aktivna študentka, saj vseskozi sodeluje pri različnih 
študijskih projektih, zlasti na področju gostinstva (večerna pogostitev na 
Ljubljanskem gradu ob mednarodni strokovni konferenci Trendi in izzivi 
v živilstvu, prehrani, gostinstvu in turizmu, ki jo je v letu 2010 organiziral 
BIC Ljubljana, delavnice za otroke Mami, oči, v soboto kuham jaz, …). Pri 
posameznih študijskih projektih ji je bila s strani mentorjev zaupana tudi 
naloga vodje študentske ekipe. Praktično se je v času študija usposabljala 
v Marini Portorož in v Hiši Franko. Ocenili so jo z najboljšimi ocenami 
in pohvalami, kot zanesljivo, samostojno, odgovorno in vedoželjno štu-
dentko. 

Vsi ti rezultati, s katerimi Neli Selan že polni svojo mapo dosežkov 
kažejo na to, da je na področju gostinstva, zlasti kuharstva mlada, zelo 
obetavna oseba, ki pa se že pripravlja na svoj naslednji izziv, zastopanje 
Slovenije na olimpijadi poklicev v Belgiji, ki bo potekala oktobra 2012. 

mag. Tjaša Vidrih,
ravnateljica VSŠ

Načrti Krajinskega parka Ljubljansko barje za 
leto 2012

Z novim letom smo v javnem zavodu Krajinski park Ljubljansko 
barje pripravili program dela in aktivnosti v letu 2012. Tudi letos 
smo pripravili vsebinsko bogat in obsežen program, ki ga bo mo-
goče v celoti izpeljati le, v kolikor bo javni zavod ustrezno f inančno, 
kadrovsko in tudi moralno podprt, kot institucija, ki ji je bila zau-
pana naloga izvajanja javnega interesa ohranjanja narave.

Zaradi f inančnih omejitev in okrnjene kadrovske zasedbe 
(tri zaposlitve) se moramo na račun varovanja kulturne dedišči-
ne, urejanja voda in turizma, osredotočiti na naloge, ki so nam 

predpisane v Uredbi in Zakonu o ohranjanja narave. Prioritetno 
mora zavod v letu 2012 izvesti naloge za pripravo desetletnega 
načrta upravljanja KP Ljubljansko barje, naloge za sodelovanje, 
usklajevanje in informiranje deležnikov na območju ter naloge 
osveščanja javnosti, okoljskega izobraževanja in predstavljanje 
parka.

Glavne aktivnosti pri pripravi dokumenta načrta upravljanja 
bodo usmerjene v področje kmetijstva, in sicer pripravo predlo-
gov za ukrepe v smislu ohranitve naravi in okolju sprejemljivih 
oblik kmetovanj. Poleg kmetijstva je za Ljubljansko barje in nje-
govo ohranitev vitalnega pomena dogovor o načinu upravljanja 
z vodami, ki predstavljajo temeljni element mokrišča. Še pose-
bej je ta tematika izpostavljena zaradi poplav 2010, katerih po-
sledice odpirajo številna vprašanja in sprožajo pritiske za čim 
prejšnje netrajnostne oblike protipoplavnih ukrepov. Pridobili 
bomo podatke o habitatnih tipih pomembnejših travniških vrst 
ptic in o stanju voda z vidika habitata naslednjih osebkov: kačji 
pastirji in vodne živali. V letu 2012 bomo, tako kot v letu 2011, 
še naprej spremljali stanje ohranjenosti biotske raznovrstnosti 
in varstva naravnih vrednot. Prav tako bomo v letu 2012 začeli s 
triletnim projektom ugotavljanja območja razširjenosti glavnih 
tujerodnih rastlinskih vrst znotraj krajinskega parka (rozge, dre-
snika in nedotike). 

Načrtujemo različne aktivnosti za osveščanje o pomenu bi-
otske raznovrstnosti, naravnih vrednot in kulturne dediščine v 
zavarovanem in vplivnem območju Ljubljanskega barja kakor 
tudi aktivnosti promocije in trženja. Pripravili bomo ponatis zlo-
ženke o koliščarjih, izdajo prenovljene in dopolnjene izletniške 
karte ter izdajo zloženk o posameznih zanimivostih Ljubljanske-
ga barja, oblikovali in natisnili bomo program izleta za šolske 
skupine skupaj z učnimi listi. V sodelovanju s strokovnjaki bomo 
pripravili koledar mesečnih strokovnih vodenj, preko katerih 
bomo predstavljali posamezne vsebine Ljubljanskega barja. 
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Namen vodenj je dvig zavesti javnosti o pomenu in ekološki ter 
ekosistemski vrednosti Ljubljanskega barja. Organizirali bomo 
predavanja oziroma predstavitve, vezane na problematiko ohra-
nitve narave in kulturne dediščine Ljubljanskega barja. 

Pripravili bomo razstavo in zloženko »Življenje na Barju na starih 
fotografijah«, na katerih je zabeleženo življenje, delo in okolje prebival-
cev Barja od začetka do sedemdesetih let 20. stoletja. Z razstavo o vseh 
najpomembnejših značilnostih in znamenitostih Ljubljanskega barja 
bomo tudi v letu 2012 gostovali ob najrazličnejših priložnostih. Januarja 
smo se v okviru Regionalne destinacijske organizacije (RDO) Ljubljana 
– Osrednja Slovenija predstavili skupaj z lokalnimi skupnostmi z Lju-
bljanskega barja na sejmu Turizem in prosti čas v Ljubljani. Na ostalih 
dveh pomembnejših sejmih za zavarovana območja, Kmetijskem sejmu 
v Gornji Radgoni AGRA ter Narava in zdravje v Ljubljani, pa se bomo 
predstavili skupaj z ostalimi zavarovanimi območji Slovenije.

Ker lokalne skupnosti prepoznavajo KP Ljubljansko barje tudi kot 
pomembnega deležnika pri oblikovanju in promociji ponudbe za obi-
skovalce, smo na naši spletni strani vzpostavili koledar dogodkov na 
Ljubljanskem barju. Pozivamo društva in razne organizacije, ki na tem 
območju pripravljate različne dogodke in prireditve, da nas o njih ob-
vestite, mi pa jih bomo objavili na našem spletnem koledarju. 

KP Ljubljansko barje

Obisk v Novi Gorici
Za božične praznike, 14. decembra, smo bile zopet v Stari Gori pri 

invalidni mladini. Sestra Mina Gantar in njen mož Ludvik sta spletla 
27 brezrokavnikov. Strojna pletilja je bil njen mož, ki je daroval še 6 kg 
pomaranč. Jaz sem spletla točno 20 parov copat in nogavic. Zdravni-
ško osebje se je za vse zahvalilo. Vsem želim srečno 2012.

Kristina Jerše,
Jezero

Rezanje šote na Ljubljanskem barju je bilo 
zahtevno delo

Pridobivanje šote je bilo sezonsko delo, ki je trajalo štiri do šest mesecev. Na 
Ljubljanskem barju so šoto začeli rezati aprila ali maja, sušila pa se je od junija 
do septembra. Štihanje in rezanje surove šote je bilo enolično in trdo delo. Rezalci 
šote so stali ves dan upognjenih hrbtov na soncu in vetru, štihali in rezali z vodo 
prepojeno šoto ter zlagali opeke iz surove šote.

Le še zelo redki prebivalci Ljubljanskega barja lahko potrdijo, da 
so nekatera izročila naših prednikov o Ljubljanskem barju, njegovem 
nastanku, razvoju, naravnem bogastvu in pomenu resnična. Eno od 
teh izročil pravi, da se je v davnini šota na Barju med Bevkami in Dre-
novim Gričem nakopičila tako visoko, da je zakrivala pogled iz Bevk 
na Drenov Grič. Redki so tudi tisti, ki nam lahko kaj povedo o rezanju 
šote na Barju, v preteklosti gospodarsko zelo pomembni, danes pa 
skoraj pozabljeni dejavnosti. Eden od teh je Janez Vonča, rojen leta 
1928, kmetovalec iz Bevk. Sezonsko se je z rezanjem šote ukvarjal ne-
kaj desetletij, več let pa je pobiral cestnino na avtocestnem odseku 
Vrhnika - Postojna. V pogovoru se je pokazalo, da je Janez dober po-
znavalec svojega, kot je rekel, dodatnega poklica in razmer, v katerih 
je živel. 
Kako ste preživljali sebe in družino v mladosti? Bili ste 
kmetovalec, sezonsko pa ste rezali šoto. Se je dalo takrat 
preživeti samo s kmetovanjem ali samo z rezanjem šote? 

Moja osnovna dejavnost je bilo kmetovanje. Ker sem bil mali 
kmet, z malo zemlje in nekaj živine, nas kmetija ni mogla preživljati. 
Moj dodatni zaslužek je bil rezanje šote. To je bil tudi neke vrste moj 
hobi oziroma žepnina, ki mi je prišla zelo prav. Pred poroko sem jo 
zapravljal na veselicah, pozneje pa sem jo porabil za družino in do-
mačijo. Samo z rezanjem šote se ni dalo preživeti že zato, ker je bil to 
sezonski zaslužek, ki je trajal le nekaj mesecev. Poudariti pa moram, 
da je bilo na zahodnobarjanskih kmetijah rezanje šote v prvi vrsti 
namenjeno pridobivanju kurjave za zimo.
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Na kateri način ste pridobivali šoto na zahodnem Barju? Je bilo 
delo rezalcev zahtevno, cenjeno, dobro ali slabo plačano? Nam 
lahko opišete, kako je potekalo odkopavanje šote? 

Skupina za rezanje šote je običajno štela pet članov, včasih manj. 
Praviloma so jo sestavljali sami moški, ker je bilo štihanje in rezanje 
surove šote pretežko za ženske roke. Uporabljali smo posebno dvo-
ročno lopato štiharico, dvajset metrov dolgo vrvico in posebno lopato 
za rezanje šote v vodoravni smeri, rezačo. Štiharica je bila lopata za 
štihanje, v našem primeru za rezanje šote v navpični smeri, v globino. 
Imela je kratek lesen dvoročni ročaj v obliki črke T ter trikotni kovinski 
30 cm do 40 cm dolg list s priostrenim koničastim rezilom. Rezačo 
smo uporabljali za rezanje šote v vodoravni smeri. Imela je 1.50 m do 
1,75 m dolg zakrivljen lesen ročaj, na katerega je bil nasajen v sredini 
v vzdolžni smeri nekoliko izbočen, okoli 40 cm dolg list z ravnim prio-
strenim rezilom. Kmetije, ki so imele svoje parcele s šoto, so bile pozi-
mi ogrevane s tem naravnim organskim gorivom, saj je bila šota tako 
rekoč na domačem dvorišču, enostavna za pridobivanje in najcenejša. 
Šota je bila edina alternativa zlasti za tiste kmete, ki niso imeli svojih 
drv za kurjavo. Zgodaj spomladi smo kmetje pohiteli in opravili vsa 
spomladanska dela na polju in pri živini, april, maj in junij, pa so bili 
rezervirani za pripravo kurjave t.j. šote za zimo. Postopek pridobiva-
nja, sušenja in skladiščenja šote za kurjavo v zimskem času je bil sledeč: 

Na parceli s šoto smo najprej odstranili površinsko plast črne bar-
janske zemlje. Očiščeno parcelo smo potem izmerili z 20 m dolgo vrvi-
co. Nato je gospodar s štiharico naredil vzdolž zunanjega daljšega roba 
njive prvi rez, ki je bil 30 cm do 40 cm globok in 50 do 150 m dolg, 
odvisno od dolžine parcele s šoto, debeline šotne plasti in potrebne 
količine šote za kurjavo. Drugi, prav tako 30 cm do 40 cm globok rez 
je bil narejen vzporedno s prvim rezom in je bil od roba njive oddaljen 
6o cm. Nastali pravokotni izsek smo z vzdolžnim rezom še razpolovili 
in dobili dve po 30 cm široki in 50 do 150 metrov dolgi vzdolžni rezi-
ni. Dobljeni rezini sem potem s štiharico z arezi, ki so bili med seboj 
oddaljeni 40 cm, razdelil na pravokotne, opekam podobne kose. Dva 
rezalca sta rezala šoto z lopato za rezanje tako, da sta odrezala vsako 
opeko posebej v debelini 10 cm. Izrezana šotna opeka je imela dimen-
zije 40 cm x 30 cm x 10 cm. Šotna opeka za prodajo je bila nekoliko 
debelejša, tja do 15 cm. Moška, ki sta šoto rezala, sta odrezano šotno 
opeko odlagala ob vzdolžnem rezu precej pokončno eno do druge, 
približno tako kot so zložene knjige v knjižni omari. Tako zložena šota 
se je nato sušila na zraku in soncu približno en mesec. Potem so moški 
in/ali ženske že precej posušene opeke zložile na tla v obliki velike črke 
H, tako da so bile vse opeke pokončne in druga na drugo pravokotne. 
V preseku smo dobili labirintno strukturo, kjer je zrak imel vsaj dvakrat 
večji dostop do ploskev šote in se je le-ta sušila nekajkrat hitreje kot 
pri prvem načinu zlaganja. Po enem mesecu sušenja, so ženske šoto 
obrnile, da so se opeke posušile še s spodnje strani. Čez dva tedna je 
bila šota dovolj suha in trda kot beton, tako da so jo lahko ženske zlo-

žile v stožčaste kopice, ki smo jih imenovali barjanske kopice ali stožci. 
Drugod na Barju so jih zlagali v piramide, ki so znane kot barjanske 
piramide. Stožčaste kopice so bile visoke od 1,5 m do 2,0 m , tako da 
je človek lahko dosegel njihov vrh. Na prostem so ostale najpozneje do 
zime. Ko je bila šota zares dovolj suha in smo na kmetiji našli dovolj 
prostega časa, smo šoto za kurjavo prepeljali na kmetijo. Ženske, vča-
sih tudi skupaj z otroci (dobro posušena šotna opeka je bila namreč 
lahka), so jo nato zložili v obliki skladovnice v prostoru pod skednjem. 
Naša skladovnica šotne opeke za kurjavo v zimskem času je bila visoka 
tudi do dva metra. Pridobivanje šote je bilo sezonsko delo, ki je trajalo 
štiri do šest mesecev. Šoto smo začeli rezati že na začetku aprila ali 
maja, rezali smo jo tudi še junija, sušila pa se je junija, julija, avgusta 
in celo septembra. Pridobivanje šote je bilo predvsem zaradi rezanja in 
sušenja močno odvisno od ugodnega vremena.
Kakšen je bil vaš delovni dan ?

Začelo se je zjutraj, končalo pa, ko je bilo narejeno, ponavadi nekje 
do večera. V ožji ekipi nas je bilo tri do pet moških. Eden je štihal, osta-
li pa so rezali, odlagali, prelagali in zlagali narezano šotno opeko za 
sušenje. Enkrat do trinajste ure so nam ženske prinesle močno kosilo, 
obvezno z mesom. Štihanje, rezanje, odlaganje, prelaganje in zlaganje 
dokaj težke surove šote vse dni je bilo namreč zelo enolično in trdo, da 
ne rečem težaško delo. Rezalec z lopato štiharico, rezalca z rezačami 
in zlagalci smo stali ves dan upognjenih hrbtov na soncu in vetru ter 
štihali, rezali, odlagali, prelagali in zlagali opeke iz surove šote.
Svojih parcel s šoto ste imeli malo. Kje in pri kom ste jo rezali, 
ko vam je zmanjkalo vaše? 

Povedal sem že, da so se s kmetovanjem lahko preživljali le veliki 
kmetje ali gruntarji. Mi, mali kmetje ali bajtarji, smo morali še nekje 
dodatno zaslužiti. Ko mi je zmanjkalo lastne šote, sem jo potem vsa 
leta hodil rezat v »farovž«. Plačali so mi z gotovino. Skupin, ki so reza-
le šoto, je bilo na območju Bevk pet ali šest, na celotnem zahodnem 
Barju pa precej več. Če so druge skupine rabile pomoč, sem hodil rezat 
tudi k njim.
Kdo so bili lastniki največjih parcel s šoto na Barju?

Lastniki največjih parcel na Barju so bili najbogatejši gruntarji, ki so 
imeli največ njiv, živine, travnikov in pašnikov. Precej zemljišč s šoto je 
pripadalo tudi župnišču. Ko je bil čas za rezanje in ko sem nujno rabil 
denar, sem se največkrat odločil za rezanje šote na župnišču, včasih pa 
sem pri rezanju pomagal tudi drugim družinam, če so imele premalo 
rezalcev.
Ali ima šota na Ljubljanskem Barju sploh še kakšen pomen? 
Današnje zaloge na Barju so namreč zanemarljivo majhne, po-
leg tega šota pri povečanem dostopu zraka razpada kar sama 
od sebe.

Res je. Zaloge šote na Barju so praktično izčrpane, tako da le-ta 
nima več takega gospodarskega pomena, kot ga je imela nekoč. Po-
staja pa vse bolj del turistične ponudbe občin Brezovica, Drenov Grič, 
Vrhnika, Ig, Škofljica in Ljubljana oziroma »Krajinskega parka Ljubljan-
sko barje«. Šota je tudi pomemben del barjanske geološke, naravne in 
kulturne dediščine. 

Stevo Dozet

Priprave na 45. Sosedov pomladni dan že v pol-
nem teku 

Na zadnji seji UO smo obravnavali opravljeno v 2011 in sprejeli 
sklep, da na podoben način delujemo tudi v 2012. Še bolj kot doslej pa 
poudarjamo aktivnosti v korist naravne in kulturne dediščine ter zdrav-
ja v posameznih zaselkih, saj narejeno potrjuje, da imamo na kvaliteto 
bivanja doma in v svoji soseščini tam živeči vendarle največji vpliv. Pole-
ti pa bomo gostili tudi državno prvenstvo koscev in grabljic.

Prepoznavnost: tudi letos vam bomo z veseljem pomagali na novo 
odkriti, primerno obeležiti in zavarovati posebnost vašega zaselka. Se-
veda ne brez vas, ki tam živite, saj je to priložnost, da se med seboj vsi 
povežete in še več sodelujete. Veseli bomo vaših predlogov in jih zbira-
mo na 051 344 688.

Pridobivanje šote na Ljubljanskem barju med Bevkami in Drenovim Gričem
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Varnost: Zahvaljujemo se Občini Brezovica, za dosežen napredek 
na področju varnosti. Ponovno pa vabimo vse občine ljubljanskega 
barja in vse krajevne ter četrtne skupnosti, da v komunalni infrastruk-
turi čim prej odpravijo tiste kritične točke, ki jih je mogoče z vzdrževal-
nimi deli hitro in poceni odpraviti. Čeprav smo jih že večkrat izposta-
vljali, ponovno prosimo za podaljšanje avtobusne postaje pri Japlu, 
v smeri Notranjih Goric, da bi se s tem omogočilo zavijanje v levo in 
preprečile stoječe kolone na tirih.

Prav tako prosimo pristojne, da čim prej obravnavajo poenoten 
osnutek odloka o plovbi po Ljubljanici od zapornice do Vrhnike, saj 
je čas za ugotavljanje vplivov že potekel in ni bilo zaznati negativnih 
posledic. Je že skrajni čas, da se varna plovba zagotovi tudi s pravili. 

Življenje nam vsak trenutek prinaša nove priložnosti in najbolj prav 
je, da jih čim prej izkoristimo v skupno dobro. Nikar ne glejmo smeti, 
kako se kopičijo do konca marca! Končno prisluhnimo ribičem, lov-
cem in zdravi pameti ter jih pospravimo, dokler narava počiva. Le tako 
ne bomo škodovali divjadi z mladiči in pticam v gnezdih. 

Pri tem in še na mnogih drugih področjih, kot so med njimi na 
primer varne bližnjice, Ašičeve poti po kopnem, zraku in po vodi ter 
prepoved pirotehnike in drugega prekomernega hrupa na vplivnem 
območju krajinskega parka, ostajamo prostovoljke in prostovoljci ter 
stroka še naprej osamljeni, saj, kot je v zadnji številki Barjanskega lista 
zapisala direktorica JZ KPLB Barbara Zupanc, oni (za razliko od drugih 
parkov), za delovanje v praktično korist celotnega stvarstva Ljubljan-
skega barja »nimajo ne pooblastil in ne realnih možnosti«. Ljudje se 
zato upravičeno sprašujemo, kje je torej dodana vrednost uprave KP 
Barje, če vse pristojne in z davkoplačevalskim denarjem plačane inštitu-
cije (vključno z razvojnimi in inšpekcijskimi) delujejo in naredijo svoje? 

Povabila: od 26. do 29. 1. smo na Gospodarskem razstavišču. Se 
priporoča Katarina 051 329 900. V petek, 27. 1., bodo štirje morostarji 
ob 19h, v Marijinem domu na Brezovici, predstavili pešpot v Kompo-
stelo. V nedeljo, 29. 1, ob 12h pa gremo peš z Brezovice na Vrhniko. 

O obojem vam podrobnosti pove Stane 041 984 570. Na 45. Sosedov 
dan, 21. 3. pa bomo popoldan ob 17h, podobno kot lansko leto, na-
redili kolesarski krog po Ašičevih poteh na Barju. Prijave za kolesarjenje 
že sprejemamo, na 051 344 688. Lep pozdrav in da bi vsi uspešno 
plemenitili skupnost s svojo neškodljivo drugačnostjo! 

Drago Stanovnik, 
v imenu ŠKTD Lokvanj 

Mlada liberalna demokracija je uspešno 
zaključila projekt Mladi mlajšim

V Mladi liberalni demokraciji, podmladku LDS, smo se v decembru 
ponovno spomnili naših najmlajših in tako izvedli že tradicionalni pro-
jekt Mladi mlajšim, v okviru katerega smo po vsej Sloveniji organizirali 
akcijo zbiranja igrač. S celotno akcijo smo želeli okrepiti medgeneracij-
sko solidarnost, saj smo prepričani, da je to vrlina, na kateri je potrebno 
graditi skozi celotno življensko obdobje.

Po občinah v Sloveniji je bilo od 1. do 21. decembra postavljenih več 
kot 50 zbirnih mest. Odziv na akcijo je bil in tako smo poleg igrač, letos 
zbrali tudi mnogo oblačil in šolskih potrebščin. Zbrane igrače, oblačila 
ter šolske potrebščine smo predali ustreznim ustanovam, ki jih bodo 
posredovale družinam in otrokom, ki takšno pomoč potrebujejo.

Veseli smo, da so se ljudje množično odzvali naši akciji in tako ne-
sebično pripomogli pri obdaritvi otrok. In kot pravi Isadora Duncan: 
“Dokler bodo trpeli majhni otroci, na tem svetu ne bo resnične lju-
bezni”. V občini Brezovica je bilo zbirno mesto v OŠ Brezovica, kjer 
smo zbrali 1 veliko in 2 manjši škatli igrač, ki sta jih nato predsednik 
MLD Brezovica Matej Bečaj in predsednik MLD-ja Borut Cink predala 
škofijski Karitas.

Matej Bečaj,
predsednik MLD Brezovica
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Še ne veste, kje boste pozimi organizirali vaša poslovna srečanja in 
izobraževanja? 
 
Vreme napoveduje, da se bo leto naposled le  prevesilo v tisti bolj mrzli del. Pa nič zato… 
Delovno vzdušje nas ogreje tudi, ko vreme ni ravno najboljše, kajne? 
 
V naših predavalnicah in dvoranah vas vedno pričaka prijetno delovno okolje, primerno za organizacijo 
izobraževanj, konferenc, poslovnih srečanj in drugih dogodkov. In tudi pozimi bo tako…. 
 
V poslovni hiši Unija na Brezovici so vam na voljo moderno opremljeni prostori, ki nudijo 
najsodobnejšo in uporabniku prijazno tehnično opremo za izvedbo dogodkov na visokem nivoju.  
 
Dvorana Bor (Amfiteater) sprejme do 75 oseb, predavalnici Tisa in Breza do 24 oseb,  računalniška 
učilnica Bistra 16 oseb, kapacitete pa je možno z namestitvijo dodatnih stolov tudi nekoliko povečati.  
 

 
 

 
 
Preddverje Poslovne hiše s kavarno Tabularia nudi odličen prostor za pogostitve in druženje med 
odmori, primeren pa je tudi za manjše prireditve, razstave in družabna srečanja.  
 

 
 
Ob poslovni hiši Unija je na voljo dovolj brezplačnih parkirnih mest za obiskovalce in slušatelje. 
V bližini se nahajajo številne dobre restavracije, v gostišču Pok, ki je le nekaj 10 metrov oddaljeno, pa 
so na voljo tudi prenočišča za vaše poslovne partnerje iz tujine.  
 
Ker poleg vrhunske storitve ohranjamo tudi konkurenčne cene, se lahko pohvalimo s številnimi 
zadovoljnimi strankami.   
 
Veseli bomo, če se boste oglasili na ogledu in dobri kavi, da skupaj poiščemo najprimernejši prostor za 
vašo priložnost. 
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Obvestila Kmetijske svetovalne službe 
Povrnitev trošarine za leto 2011 za pogonska goriva kmetijske 
in gozdarske mehanizacije

Povrnitev trošarine za gorivo za leto 2011 – kriterij povrnitve isti kot 
lani, vrne se 70 % zneska povprečne trošarine za leto 2011. 

Obrazci TRO-A se dobijo v prodajalnah državne založbe, www.ca-
rina.si, imamo jih tudi na KSS.
- za plinsko olje,bencin, motorni petrolej
- upoštevajo se GERK-i 
- 200 l na ha kmetijskega zemljišča pod GERK-i njiv in travnikov
- 15 l na ha gozda
- računi se prilagajo v originalu, potrebno jih je oštevilčiti,1/n do 

n/n, hranijo se 10 let
- potrdilo o zemljiščih se ne prilaga, pridobi ga carina po uradni dol-

žnosti
- upravičenci pošljejo vlogo z originalnimi računi za kupljeno gorivo v 

letu 2011 na: Carinska uprava RS, Carinski urad Ljubljana , Šmar-
tinska 152/a ,1524 Ljubljana do 31. marca 2012. 

Vnos zbirnih vlog za leto 2012
V letošnjem letu bo vnos zbirnih vlog (subvencije) predvidoma po-

tekal od 27. februarja do 7. maja. Pomembna novost je, da stranke 
letos ne bodo dobile predtiskanih obrazcev. Pred vnosom vlog je po-
trebno urediti GERK-e na upravni enoti. Vnos zbirnih vlog bo potekal 
tako kot prejšno leto na Vrhniki, po predhodni prijavi na tel.750 20 09.
Program izobraževanja za kmete v letu 2012 bo v prostorih 
osnovne šole Ivana Cankarja na Vrhniki.

Torek, 31. januar ob 19. uri: Tomaž Cunder: Reforma skupne 
Evropske kmetijske politike za obdobje 2014 - 2020,

torek, 7. februar ob 19. uri: Jasmina Slatnar: Prireja mleka na travinju
torek,14. februar ob 19.uri: Ana Ogorelec: Lokalna pridelava in pro-
daja vrtnin,   
torek, 28. februar ob 19. uri: Tone Vidrih: Apnenje na travinju 

Vsaj eno predavanje za KOP bomo poskušali organizirati tudi v 
Podpeči, konec februarja.            

            KGZS Kmetijska svetovalna služba
 izpostava Vrhnika - Podpeč

Brezovica je med občinami z malo storilci ka-
znivih dejanj

Brezovica ima med večjimi občinami (od 10.000 do 20.000 prebi-
valcev) v zadnjih petih letih najmanjši delež obsojenih storilcev kaznivih 
dejanj. Na celotni lestvici deleža storilcev kaznivih dejanj v slovenskih 
občinah je uvrščena na 21 mesto, sosednji Log – Dragomer je na sku-
pnem tretjem mestu. Sicer pa je občina z najmanjšim deležem storilcev 
kaznivih dejanj v zadnjih petih letih Rečica ob Savinji, med velikimi ob-
činami je na prvem mestu Škofja Loka, med mestnimi pa Nova Gorica, 
ki je na celotnem seznamu šele na 117. mestu. Lestvico so oblikovali 
v okviru projekta Zlati kamen. Podatki ne govorijo o kraju, kjer se je 
kriminalno dejanje zgodilo, torej o stopnji varnosti, ampak so storilci 
kaznivih dejanj analizirani glede na občino, v kateri imajo stalno pre-
bivališče.

Orion

Na Brezovici se je ločevanje odpadkov le ob-
neslo

Ločen način zbiranja in odvažanja odpadkov že nekaj mesecev de-
luje na Brezovici.

Snagini delavci so po uvedbi sprememb na terenu redno prever-
jali, kako so jih občani sprejeli. Naključno so izbrali črne zabojnike za 
smeti in temeljito pregledali njihovo vsebino. Sprva rezultati niso bili 
prav bleščeči. Med mešanimi komunalnimi odpadki so se znašle smeti, 
ki niti slučajno ne sodijo tja: kosti, meso, ostanki od zajtrkov, sola-
te in drugi biološki odpadki. Nekateri odpadki v črnih zabojnikih so 
bili sicer ločeno zbrani, a jih občani niso odvrgli v ustrezne zabojnike 
za papir, embalažo in steklo, ampak kar v črnega. Sedaj na Brezovici, 
predvsem tam, kjer so samostojne hiše, ni več težav, ljudje so zelo hi-
tro začeli vestno ločevati odpadke in se privadili na redkejše odvažanje 
zabojnikov, opažajo na Snagi. Kot še ugotavljajo, je nekaj težav le še 
tam, kjer so zabojniki za odpadke skupni in kjer se neločevanje skrije za 
sosedovo nevestnost.

Orion

Za zabavo so v Notranjih Goricah poskrbeli tudi 
Pop Design

Le kdo ne pozna ene najuspešnejših slovenskih glasbenih skupin 
Pop Design, ki nas je zabavala z večnimi uspešnicami kot Ko si na tleh, 
Ne bom ti lagal, Potepuh in druge. Njihova najbolj poznana pevca sta 
bila Vili Resnik in Miran Rudan. Trenutno je pevec ponovno Rudan, 
letos pa so praznovali 25 let obstanka skupine.

Skupina Pop Design je nastopila v okviru prireditev »Veseli decem-
ber«, ki so jih odlično izpeljali fantje in dekleta iz Društva ZŠK. Zabava 
je bila, kot so obiskovalci šotora že navajeni, nepozabna in na nivoju, 
publika pa se je dolgo v noč zabava ob večnih uspešnicah skupine Pop 
Design, ki smo jih lahko poslušali tudi na Melodijah morja in sonca, 
Emi, drugih festivalih in radijskih postajah po vsej Sloveniji. 

Novoustanovljeno Društvo za zabavo, šport in kulturo iz Notra-
njih Goric je v sodelovanju z občino Brezovica in številnimi sponzorji 
pripravilo pester program prireditev, ki so skozi ves december skrbe-
le za zabavo vseh občanov. V Športnem parku Jama so organizatorji 
postavili velik ogrevan prireditveni šotor, ki je že poskrbel za izvedbo 
nekaj vrhunskih prireditev. Odziv obiskovalcev je do sedaj odličen, so 
nam zaupali organizatorji, obiskovalci pa so bili veseli prireditev, ki so 
ponujale vrhunsko zabavo. 
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Volitve 2011

Kot pravijo člani ZŠK-ja, je njihov glavni namen aktivno sodelovanje 
na področju zabave, športa, kulture, turizma, okolja in drugih dejavno-
sti. S svojim delovanjem si želijo izboljšati položaj in kvaliteto dejavnosti 
na omenjenih področjih in kakovostnejše preživljanje prostega časa v 
domačem kraju. To jim je z organizacijo Veselega decembra nedvomno 
uspelo. Tudi za letos že načrtujejo nove prireditve, prva bo pust.  

Vesna Novak

Luč miru delili tudi v Notranjih Goricah
Decembra so brezoviški skavti Ostrorogega jelena Luč miru iz 

Betlehema ponesli tudi med Notranjegoričane. Gre za mednarodno 
akcijo, ki poteka že enaindvajseto leto, tokrat pod geslom SVETim 
za vse. Ob razdeljevanju plamena so skavti zbirali tudi prostovoljne 
prispevke, ki bodo šli v dobrodelne namene.

Brezoviški skavti so z razdeljevanjem plamena Luči miru začeli na 
Brezovici in v Preserju, kasneje pa so sveti ogenj ponesli še v Vnanje 
Gorice, v Preserje in na Rakitno ter med vernike v Notranjih Goricah.

Mednarodno akcijo po svetu obeležujejo že enaindvajset let, pla-
men pa so prinesli z Dunaja. Skavti so zbranim v cerkvi prebrali posla-
nico, ki je potekala pod geslom SVETim ZA VSE. »Odkar sem, želim 
svetiti vsem ljudem, tudi tebi. Moja svetloba te objema, toplota greje. 
Ti je lepo ob meni? Se počutiš domače? Da? Ne smeš me ohranjati le 
zase; ne morem in nočem biti dragocena samo tebi. Če ti je z menoj 
prijetno, navduši zame še koga; kakor sem pokazala pot tebi, jo želim 
pokazati mnogim. Kakor si me sprejel ti, želim, da me sprejme vsak 
človek. Naredi korak naprej, podaj me še komu. Potrudi se. Na svetu 
sem, da SVETim ZA VSE,« se je glasila tokratna poslanica.

Sicer pa so po maši skavti pred cerkvijo delili plamen ter zbirali 
prostovoljne prispevke. Z njimi so pokrili stroške akcije, preostanek pa 
so namenili v dobrodelen namen, organizaciji Varna hiša, ki ženskam 
in otrokom nudi zavetje pred nasiljem v družini. Pomagali bodo tudi 
Urbanu Babiču, dečku, ki skupaj s petčlansko družino živi v Dobre-
polju in se je rodil z anomalijo nog, zaradi česar so mu pri petih letih 
odrezali obe nogi. Z zbranimi sredstvi bodo lahko vsaj nekoliko pri-

SENČILA
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www.rono-sencila.si

pomogli k nakupu elektronskih protez, ki mu bodo omogočile lažje in 
varnejše gibanje. 

Vesna Erjavec

Ponudbe za center na Barju so previsoke
Cene za dokončanje objektov Regijskega centra za ravnanje z odpadki 

na Barju so se glede na zahtevano tehnološko rešitev gibale med dobrimi 
126 in 136 milijoni evrov, kar je precej več od 105 milijonov evrov, kolikor 
je predvideval finančni načrt. Razpisna komisija je zato vse tri prispele po-
nudbe izločila, s ponudniki pa se bo za znižanje cen pogajala januarja. Ker 
pogodba o gradnji še ni podpisana, obstaja velika verjetnost, da bodo 
občine sovlagateljice, morale v projekt zaradi dražjih objektov vložiti več 
sredstev. Prav tako pa bi lahko Center za predelavo odpadkov na Barju 
zaradi dolgotrajni postopkov in zamud ostal brez evropskega denarja.

Orion

Obisk spletne strani brezovica.si v letu 2011
Spletna stran Občine Brezovica, www.brezovica.si, postaja vedno 

bolj pomemben vir informacij, saj je v primerjavi z letom 2010, spletna 
stran v letu 2011 zabeležila kar  18.400 obiskov več, prav tako pa se je v 
primerjavi z letom poprej povečalo število obiskovalcev, z 32.720 v letu 
2010, na 45.143 v letu 2011. V primerjavi z letom 2010 je brezovica.si obi-
skalo kar 12.000 novih obiskovalcev. 

Med najbolj branimi vsebinami so na prvem mestu novice s 14.880 
ogledi, ki so tudi najbolj osveženo področje strani, sledijo pa Aktualno 
in Uradne objave. Kljub upadanju uporabe Internet explorerja, je največ 
obiskovalcev spletno stran brezovica.si pregledovalo ravno s tem iskalni-
kom, sledita pa mu Mozilla Firefox in Google Chrome. Na četrtem me-
stu pa je Applov Safari. Le 2% obiskovalcev je do brezovica.si dostopalo 
preko mobilnih naprav, pričakujemo pa, da se bo ta delež v prihodnjem 
letu povečal. 

67% obiskovalcev je brezovica.si obiskalo preko iskalnikov, pri katerih 
seveda prednjači gigant Google, 27% pa jih je strani obiskalo z vnosom 
naslova www.brezovica.si. 
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KOLEDAR 

27.1. 19.00 GD Jezero Občni zbor PGD Jezero

27.1. 19.00 Marijin dom Brezovica Potopisno predavanje o romanju v Kompostelo

28.1. 19.00 GD Preserje Občni zbor PGD Preserje

29.1. 9.00 GD Brezovica Občni zbor PGD Brezovica

29.1. 12.00 Cerkev na Brezovici Peš po Ašičevi poti z Brezovice na Vrhniko

1.2. 18.00 Knjižnica Brezovica Pravljična urica »O zmaju, ki je požrl šolo«

2.2. 18.00 KD Podpeč Kulturno močvirje 2012                

4.2. 19.00 GD Vnanje Gorice Občni zbor PGD Vnanje Gorice

10.2. 19.00 GD Notranje Gorice Občni zbor PGD Notranje Gorice

11.2. 19.00 GD Kamnik pod Krimom Občni zbor PGD Kamnik pod Krimom

18.2. 19.00 GD Podpeč Občni zbor PGD Podpeč

25.2 19.00 GD Goričica Občni zbor PGD Goričica

25.2. 19.30 KD Podpeč Predstava Transvestitska svatba

10.3. 19.00 GD Rakitna Občni zbor PGD Rakitna

30.3. 19.00 GD Brezovica Občni zbor Gasilske zveze Brezovica

Podatke o prireditvi, ki jo pripravljate, nam lahko pošljete na elektronski naslov admin@brezovica.si ali jo s posebnim 
obrazcem vpišete na spletni strani Občine Brezovica, www.brezovica.si . 

Vaša prireditev bo objavljena na občinski spletni strani in v Barjanskem listu. 
Več podatkov o posamezni prireditvi najdete tudi na www.brezovica.si 

N A S L E D N J A  Š T E V I L K A  P R E D V I D O M A  I Z I D E  2 4 .  2 .  2 0 1 2 .  P R I S P E V K E 
S P R E J E M A M O  D O  1 5 .  2 .  2 0 1 2 ,  O G L A S E  P A  D O  Z A P O L N I T V E  P R O S T O R A .

Uprava Občine Brezovica
Telefon: 01 3601 770 | Fax: 01 3601 771

Uradne ure: ponedeljek: od 9:00 do 12:00 | sreda: od 9:00 do 12:00 | od 14:00 do 17:00 | petek: od 9:00 do 13:00

Ker spletno stran ustvarjamo za vas, naše občane, bomo veseli tudi 
vseh vaših predlogov v zvezi z brezovica.si, ki nam jih lahko po elektronski 
pošti pošljete na admin@brezovica.si. Vse bomo skrbno preučili in preve-
rili možnosti za izboljšave. 

Mojca Pušlar, 
administrator www.brezovica.si

 
Največ protipoplavnih ukrepov na Viču, Rud-
niku in Barju

Protipoplavna komisija je pred kratkim predstavila ukrepe za večjo 
poplavno varnost, ki bodo stali okoli 60 mio EUR. Strokovnjak za vode in 
poplavno varnost, Rok Fazarinc pravi, da so predlagani ukrepi izvedljivi, 
izvedba pa je odvisna od razpoložljivih sredstev in volje. V okviru predla-
ganih ukrepov je predvideno izboljšanje pretočnosti Malega grabna, ki 
bi ga razširili za več kot pol, del vod pa nameravajo speljati na obrobje 
Barja, proti Ljubljanici. Po mnenju Fazarinca so nujni tudi razbremenilni 
koridorji na Barju, po katerih bi vodo brez škode spravili na območje, kjer 
je ogroženost bistveno manjša.

Orion

Kaj ponuja Ljubljansko barje
Odgovor boste izvedeli v soboto na slovenskem turističnem sej-

mu Alpe Adria, Turizem in prosti čas, kjer bo v okviru predstavitve 
Osrednje Slovenije v ospredju Ljubljansko barje ter potovanje skozi 
pokrajino in čas.

Sobotna predstavitev bo osredotočena na simbol kolesa - od naj-
starejšega lesenega kolesa na svetu do današnjih koles. Skozi učne, 
pohodne in kolesarske poti, znamenitosti ter prireditve boste spo-
znavali ponudbo Krajinskega parka Ljubljansko barje in občin, ki 
jih park zajema. Za popestritev bo poskrbela delavnica o izdelova-
nju koliščarskega voza, nekaj zanimivih glasbenih skupin in kviz, ki 
lahko prinese lepe nagrade. Sicer bo sejem potekal med 26. in 29. 
januarjem, na njem bo Osrednja Slovenija izvedla prvi skupni regijski 
nastop na domačem trgu. Glavna stična točka skupnega regijskega 
nastopa pa bo dvonadstropni avtobus Veseli Janez. Avtobus, ki je v 
slovenskem prostoru že precej prepoznaven, je namreč že od jeseni 
2011 odet v rdeče-zelene barve regije Osrednja Slovenija. V ospredju 
bo predstavitev konkretne ponudbe in namigov za privlačne izlete iz 
Ljubljane v okolico.

Orion


